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HOVEDBESTYRELSE SEKRETARIATET

MEDLEMSBLADET BREVDUEN

Formand:
Pia West Christensen,
Gavnøvej 35,
8930 Randers NØ
 26 28 53 62
 pia.west.christensen@outlook.dk

Næstformand:
Jan Qvortrup
Nygårdsvej 26,
4690 Haslev
 22 17 95 60
 privat@janqvortrup.dk

Haraldsvej 60 B, 2.
8960 Randers SØ
 48 28 42 44
 ddb@brevduen.dk
Telefontid:
Tirsdag, torsdag og søndag mellem kl. 10.00 og 12.00
Personlig henvendelse kun efter forudgående aftale.

Bestyrelsesmedlemmer:
Jens Holm Fife
Stenhøjgårdsvej 1,
3460 Birkerød
 61 39 30 70
 fife@mail.tele.dk

Søren Andersen
Ingeborgvej 43,
9900 Frederikshavn
 25 34 19 36
 soerenandersen61@gmail.com

Peter F. Jacobsen
Pindebakken 12A, Addit
8740 Brædstrup
 53 29 14 11
 pfjpind@gmail.com

Niels Johansen
Dalsvinget 4, Dalby,
4690 Haslev
 24 52 78 68
 niels@dalbynet.dk

Tommy Egsvang Rasmussen
Bøjdenvej 78
5800 Nyborg
 20 20 31 81
 egsvang@rasmussen.mail.dk

Ansvarshavende redaktør:
Michael Th. Larsen
Herslev Kirkevej 47,
7000 Fredericia
 40 45 01 15
 michael.larsen@smurfitwestrock.dk

Udgivelse:
Udkommer ordentligvis den 15. i måneden.

Ekspedition: DdB´s sekretariat, hvor abonnement (pr. år) kan 
tegnes. Pris for abonnement: Danmark 550kr./år.
Udland 900 kr./år inklusive moms.
Reklamationer over udeblevne numre af bladet bedes rettet til 
sekretariatet på ddb@brevduen.dk inden d. 27. i måneden.

Ophavsret gældende for Brevduen:
Brevduen er beskyttet af dansk lov om ophavsret, og må 
hverken helt eller delvis genvises uden skriftlig godkendelse fra 
De danske Brevdueforeninger. Gengivelse med De danske 
Brevdueforeningers skriftlige godkendelse kræver udtrykkelige 
kildeangivelser.

Enhver må fremstille eller lade fremstille enkelte eksemplarer  
til privat brug. Sådanne eksemplarer må ikke udnyttes på anden 
måde, hverken som kopier eller på Internettet.5041 0826

Tryk & Layout:
Jørn Thomsen Elbo A/S
www.jto.dk

Forsidebillede: Vinderne af DdBs officielle  
mesterskaber og vandrepræmier 2024

Næste udgave af Brevduen udkommer den 15.03.2025 

Deadline for indsendelse af stof er 28.02.2025

ANNONCETAKSTER

1/1 side ................................................................2.960,00

2/3 side ................................................................2.000,00

1/2 side ................................................................1.552,00

1/3 side ................................................................1.036,00

1/4 side ................................................................... 772,00

Mindre annoncer:

Pr. 1 sp.-mm ...............................................................  4,40

Mindstepris ............................................................ 132,00

Køb/salg rubrikannoncer

Pr. linie ........................................................................32,00

Tillæg pr. farve ...................................................... 320,00

4-farve ..................................................................... 800,00

Foreningsmeddelelser:

Pr. spalte ................................................................. 352,00

Mindstepris ...............................................................56,00

Resultatlister: Pr. spalte ..................................... 240,00

Priserne er ekskl. moms
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Hjemvendt fra Brædstrup …
AF LANDSFORMAND PIA WEST CHRISTENSEN

Hav tak for gode dage her
i fællesskabets ånd.
Hav tak, hver ven, og hver især
som tog mod en udstrakt hånd.
Vi rejser hjem med smil om mund
og uden nid og sår - 
med minder om hver herlig stund.
Vi skal ses til næste år.

Var diskussionen ofte hed
og ikke bare skræmt
da én ting sikkert alle ved
al uenighed er glemt.
Vi rejser hjem med smil om mund
og uden nid og sår - 
med minder om hver herlig stund.
Vi skal ses til næste år.

Sådan lyder tidligere formand Erling Vestergaards sang fra 1957 
og sådan sluttede vi af efter repræsentantskabsweekenden i Bræd-

strup, den første weekend i februar måned. Dette til musik af Su-
prizeDuo, som underholdt de 90 gæster, som deltog i aftenfesten 
lørdag aften. Også Christian Hansen underholdte os alle i forbin-
delse med sponsorudvalgets aktiviteter til fordel for sponsorflyv-
ningen.

Hjemvendt fra Brædstrup og fyldt med masser af indtryk, så er 
det min vurdering, at de allerfleste har haft en rigtig god weekend.

130 udstillede duer på Landsudstillingen, 15 salgsstande, 24 auk-
tionsduer fra topslag, spændende foredrag fredag aften, Lands-
dommerklubbens tombola og bonsalg af såvel skænkede duer, som 
sponsorater fra OLR-slag lørdag aften.

Masser af besøgende fredag og lørdag deltog i mange af aktivi-
teterne og der blev udvekslet snak og hygget på tværs af hele lan-
det.

Præmieoverrækkelse lørdag og ikke mindst repræsentantskabs-
mødet, hvor vi fik truffet nogle beslutninger omkring fremtiden.

Tak for tilliden og for genvalget som formand for De danske 
Brevdueforeninger.

Tak for hyggeligt samvær fra mig og tak for en rigtig god week-
end. ◆

FREMLYSNINGER 
Dødfundne duer:
DAN 242-00-2000

Disse fodringe er fundet tæt ved en rovfuglerede på Sprogø:
DAN 098-19-0045
DAN 153-22-0954
DAN 242-22-1922
DAN 242-22-0574
DAN 116-23-0705
DAN 116-23-1106

70 år
12.02.2025 - Dieter Nicolaisen, DAN 207 Tinglev

60 års-jubilæum
01.03.2025 – Erik Knudsen, DAN 196 Vrå

MÆRKEDAGE

DAN 037-23-1177
DAN 033-23-0262
SWE VBF26 -22-0344

Vi håber, at alle foreninger har fået de materialer, som de har be-
hov for til sæson 2025. Ellers er det vigtigt at foreningerne nu får 
bestilt det de mangler. Husk at der skal anvendes grå mærkesedler 
og kurveattester til sprintflyvningerne, altså en ny farve i forhold 
til tidligere år.

Der er netop udsendt korrektur til ringlisten for 2025. Der er 
rigtig mange af vores foreninger, der desværre ikke har fået ind-
berettet ringfordelingen til tiden. Der var deadline den 1. februar 
2025. Vi optrykker deadlines i Brevduen hver gang og vi beder 
nøglepersoner i foreningerne om at orientere sig i dette, så det Se-
kretariatet ikke skal rykke for tingene.

Sekretariatet 
informerer
AF PIA WEST CHRISTENSEN
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Karen den Haan, Honselersdijk.
Lørdag er altid en speciel dag når kapflyv-
ningssæsonen stadig er i gang. Vi havde 
derfor aftalt at vi besøgte Karen før middag 
fordi dagens kapflyvning fra St. Soupplets 
ca. 340 km til Honselersdijk først ville have 
hjemkomst efter kl. 13.00. Jeg har nu kendt 
Karen i mange år og det har gjort at vi har 
udviklet et venskab vores familier imellem. 
Det betyder da også at jeg altid besøger Ka-
ren når jeg er i området omkring Rotter-
dam eller det sydlige Holland.

I sin tid da jeg besøgte Karen og hendes 
nu afdøde mand Jan første gang var det på 
en tur med ”Rouenklubben” hvor Peter Knud-
sen var rejseleder. Vi boede på daværende 
tidspunkt i Roosteren i Limburg og turen til 
Honselersdijk var en køretur på over 2,5 time 
hvilket jeg dengang var lidt forbandet over 
fordi jeg mente at Peter sagtens kunne have 
fundet et slag tættere på vores opholdssted. 
Irritationen gik dog hurtigt over da vi kom 
frem til slaget, dels fordi vi blev ualminde-
ligt gæstfrit modtaget og dels fordi jeg blev 
klar over at en del af avlsduerne stammede 
fra Sander Krouwel i Tiel fra linjen ”46 Ver-
barth” duer jeg selv havde haft rigtige gode 
erfaringer med. Jeg havde mødt Sander i 
1979 på olympiaden i Amsterdam og vi var 
blevet gode venner og i 1980 erhvervede jeg 
”Bartje” et barnebarn efter ”46” og ”Donke-
re Bedeldochter” fra Jos v. Limpt ”Klak”.

Samtidig fik jeg fra Sander en han efter 
”Jonge 46”. De to duer blev parret og den 
første unge jeg fik var 135-80-249 der på 
sin første kapflyvning blev gruppevinder 
fra Altona.

Det er klart da jeg opdagede hvilke duer 
vi stod over for så hjalp det noget på hu-
møret. Besøget blev til indledningen til et 
godt venskab der varer ved den dag i dag.

Karen flyver udelukkende med unger og 
deltager på alle de ungeflyvninger der til-
bydes i hendes område Afd.5 Sydholland.

Karens avlsslag er i dag hovedsageligt ba-

seret på duer fra Leo Heremans. Duer der 
gør sig rigtig godt på flyvninger op til 500 
km. Karen har erhvervet sig disse duer fra 
familien Ejerkamp som Karen har kendt i 
mange år og som hun er virkelig gode ven-
ner med. Karen sælger alle ungerne efter 
sæsonen hovedsageligt til Kina hvor der er 
stor efterspørgsel på hendes duer.

Karen avler sine unger som vinteravl og 
duerne flyves på total systemet som vi ken-
der det fra gamle duer.

Det viste sig senere på dagen at Karen 
blev nr. 3 på flyvningen fra St. Soupplets i 
lokalområdet ud af 822 duer og hun blev 
nr. 4 i Rayon West ud af 3344 duer. Godt 
gået Karen.

 
G. & S. Verkerk, Reeuwijk.
Om eftermiddagen hentede vi igen Louis 
der også deltog på ungeflyvningen og efter 
hjemkomsten af duerne, satte vi kursen mod 
Reeuwijk hvor Louis havde sørget for at vi 

På tur til Holland/  
Belgien igen, igen ... fortsat

AF JØRN BOKLUND, 071 RØDOVRE
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kunne besøge far og søn Gerhard og Seba-
stian Verkerk.

OH hvilket slaganlæg helt fantastisk flot 
og velholdt. Dueslaget var vel ca. 100 me-
ter langt og inddelt i to hovedafsnit; et for

flyveduerne og et for avlsduerne. Slagan-
lægget passes af far og søn og den eneste 
hjælp de får er fra en ung Sil van Vliet, Ter 
Aar, der kommer hver lørdag for at hjælpe 
ved duernes hjemkomst. Da han selv kun 
flyver maraton, så passer det med at han 
hjælper til ved hjemkomsten af mellemdi-
stanceflyvningerne og en dags langflyvnin-
gerne for så senere at tage sig af sine egne 
Marathon duer.

Forresten vandt Sil 1. nat. Barcelona 2024.
Slaganlægget er tiptop i orden. Der lig-

ger ikke en ting forkert og alt er nyrenset 
og cleanet.  Foran alle slag er der voliere og 
duerne har masser af plads og frisk luft. Et 
virkeligt imponerende slaganlæg.

Stammeopbygning.
For nogle år siden fløj far og søn både ma-
raton og en dags langflyvninger/mellemdi-

stance men det gik ikke som ønsket. Det 
var på en måde som at sætte sig mellem to 
stole. Derfor besluttede de at afhænde ma-
raton duerne for udelukkende at satse på 
en dags langflyvninger/mellemdistance og 
det har givet pote. Duestammen i dag er 
baseret på duer fra brødrene Henk og Jap 
de Wit, Koudekerk an den Rijn, fra brød-

rene Jeu og Lou Vroomen og ikke mindst 
fra Jan Ouwerkerk, Lekkerkerk, senere er 
der tilsat duer fra Klaas Krom og Gerhard 
Koopman. Duerne fra de Wit og fra 
Vroomen er af Jansen type og fra Jos van 
Limpt (Klak). Det samme er duerne fra 
Ouwerkerk med en vægt på ”46 Verbarth” 
og dennes søn ”57”. Denne blodlinie har jeg 

>
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omtalt tidligere i artiklen under Karen den 
Haan. Duerne er absolut velbyggede og med 
fantastisk fjerkvalitet.

Resultaterne i 2023 og 2024 er helt i top 
med de seks første nat. NPO fra Issoudun 
ud af 10.081 duer afstand 599 km.

I 2023 vinder de 1. nat. NPO fra Cha-
teauroux ud af 10.456 duer med duen ”de 
Witte”.

Flyvesystem.
Duerne flyves efter total-systemet og du-
erne trænes med klubben ca. 60 km en gang 
ugentligt. Hannerne lukkes ud hver dag for 
friflyvning ca.1 – 11/2 time. Hunnerne luk-
kes ud en gang i ugen men flyves hovedsa-
gelig hver uge. 

Der fodres med Beyers foder Verkerk 
Sport og Verkerk Light. Duerne vaccineres 
mod Paramyxovirus og Rotavirus og der 
gives en kur mod Salmonella.

Sebastian fortæller at de ikke længere del-
tager i on-line auktioner hverken hos Pipa 
eller andre. Duerne sælges kun på bestil-
ling og fra ”stalddøren” og priserne er helt 
i top. Køberne er hovedsageligt fra Kina og 
Japan og enkelte fra Mellemøsten.

Sebastian fortalte også at de ikke modta-
ger besøg fra større grupper og busser læn-
gere fordi de tidligere har haft nogle nega-
tive oplevelser i den forbindelse.

Besøget hos Verkerk var helt fantastisk 
og det var skønt at møde meget dedikerede 
due-folk -  åbne og meget imødekommen-
de og med en fantastisk samling duer. Be-
søget her var absolut turens højdepunkt. ◆



BREVDUEN NR. 2  |  2025  |  7

>

Tidspunkt: Lørdag, den 1. februar 2025  
kl. 13.00

Sted: Hotel Pejsegården,  
Søndergade 112,  
8740 Brædstrup

Referent: Pia West Christensen 
Foto: Hanne Larsen

Mødet indledtes kl. 13.00 med uddeling af De danske Brevduefor-
eningers officielle præmier og mesterskaber for sæson 2024 og ef-
ter formandens overrækkelse blev vinderne hyldet af hele forsam-
lingen. 

Formanden indledte repræsentantskabsmødet med at byde alle 
velkommen til Pejsegården og til repræsentantskabsmødet. Der 
blev budt velkommen til alle repræsentanter for foreninger og sek-
tioner og til alle tilhørerne, som sad på pladserne nede bagved. 
Formanden bød særligt velkommen til vores gæster, som har fået 
plads på gæstebordet forrest i salen. Der blev budt velkommen til 
DdBs æresmedlem Erik Rasmussen og hans hustru Magda. Ind-
ledningen til mødet blev afsluttet med landsformandens opfor-
dring til et godt og konstruktivt møde i en god tone og med godt 
beslutninger. Formanden takkede Erik og Magda for de mange år, 
som de har været med os og oplyste, at hun selvfølgelig håbede på 
mange flere af slagsen. Erik og Magda blev bedt om at komme ud 
på gulvet, hvor de fik overrakt blomster og chokolade og modtog 
forsamlingens stående hyldest, mens formanden endnu engang 
udtrykte en stor tak for indsatsen i rigtig mange år.

Formanden fortsatte med at oplyse, at vi plejer at have flere til 
at sidde på gæsterækken. Vi skal også byde velkommen til Erik og 
Magda Rasmussens datter Elin og hendes mand Kent. Vi er glade 
for, at de har mulighed for at være med sammen med Elins foræl-
dre. Vi plejer også at have vores dyrlæge Hans Schougaard med 
blandt gæsterne, men han er desværre forhindret i at deltage i dag. 
Ligeledes plejer vores revisor Jens Henrik Ring Lauritsen fra revi-
sionsfirmaet Redmark at være med. Jens Henrik er desværre af-
gået ved døden for kort tid siden. Formanden udtrykker et æret 
være hans minde. Det er også sådan, at vi det seneste år har måt-
tet sige farvel til en række medlemmer og sportskammerater, som 
desværre er gået bort. Formanden bad forsamlingen om at rejse 
sig, så vi sammen kunne mindes dem vi har mistet og sluttede ef-
ter 1 minuts stilhed af med at udtrykke et ’æret være deres minde’. 
Endelig blev der på vegne af DdB sendt en særlig hilsen til de ef-
terladte til tidligere forretningsfører Poul Erik Meulengracht, som 
desværre også er gået bort i året der er gået. Poul Erik Meulen-

gracht var en stor personlighed og har betydet meget for De dan-
ske Brevdueforeninger.

Indledningen til mødet blev afsluttet med, at formanden udtryk-
te sig håb om, at vi nu kunne se frem til nogle timer med et godt 
og konstruktivt møde. Hun opfordrede til, at vi alle gør hvad vi 
kan for, at mødet afvikles i en god tone. Vi har mange punkter på 
dagsordenen og hun oplyste, at hun håber, at vi møder og behand-
ler hinanden med respekt og at vi får truffet nogle gode beslutnin-
ger til gavn for os alle sammen.

1. Valg af dirigent/dirigenter
Hovedbestyrelsen v/formanden foreslog Peter Pedersen, DAN 100 
’Haslev’, som blev valgt uden modkandidater.

Dirigenten takkede for valget og oplyste, at næstformand Jan 
Qvortrup havde bedt om ordet.

Referat af  
repræsentantskabsmøde

Pia West Christensen,  
Landsformand

Peter Pedersen,  
dirigent
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Jan Qvortrup, HB: Vi har noget, vi skal fejre, og vi skal have over-
rakt, og det er til vores formand Pia. Selvom Pia sidder med i Ho-
vedbestyrelsen, og du sikkert gør det mange år endnu, så er det 
sådan, at Hovedbestyrelsen har besluttet, at vi gerne vil overrække 
dig DdBs guldnål. Det gør vi for det arbejde du laver, og jeg tror, 
at I alle sammen ved, at Pia laver et stort stykke arbejde. Jeg kan 
ikke nævne en person, der i alle de år jeg har været på en arbejds-
plads, min egen, som er så engageret en person, som Pia er. Alt 
skal ikke være lyserødt, og det er på godt og ondt. Det er ikke al-
tid, vi er enige i bestyrelsen, men det er kun godt for demokratiet, 
og vi bliver næsten altid enige, men det der er godt er, at vi har en 
formand, der lige meget hvad der sker i vores organisation, altid 
kæmper for os alle sammen. Jeg er næsten rørt, men når det er 
sagt, så er det jo utroligt, at vi har en sport, som ind imellem er i 
store udfordringer med fx Fødevarestyrelsen og medlemsnedgang, 
og alligevel bliver du ved med at have en optimisme og tro på, at 
vi skal blive ved med at flyve med brevduer. Guldnålen skal over-
rækkes af æresmedlem Erik Rasmussen, og jeg beder jer alle rejse 
jer og give Pia en applaus. 

Pia West Christensen, HB: Ja det her var jeg ikke lige forberedt 
på. Det plejer jeg ellers at være på det meste. Jeg er dybt berørt og 
overrasket, og jeg siger tusind tak til jer alle sammen og tak til min 
Hovedbestyrelse. Også tak fordi I tænkte, at det var vort æresmed-
lem og min foreningskammerat Erik Rasmussen, der skulle over-
række mig guldnålen. Det betyder rigtig meget for mig. Tusind 
tak.

Dirigenten: Jeg håber, at alle repræsentanter vil hjælpe mig med 
at føre en god og saglig debat, som samtidig føres i en god tone, 
hvilket jer er sikker på, at I alle er indstillet på.  Så skal jeg for god 
ordens skyld gøre opmærksom på, at der ved de nummererede 
borde alene sidder repræsentanter, og tilhørerne sidder nede bag-
ved. Alle der beder om ordet skal aflevere en seddel med navn og 
forenings- eller sektionsnummer til dirigenten. Det er særligt vig-
tigt i dag, idet mødet lydoptages med henblik på udarbejdelse af 
mødereferat.

Vi kan starte med at konstatere mødes lovlige indvarslet ind-
varsling, og her henvises til lovenes § 11, der lyder således ’repræ-

sentantskabsmøder indkaldes med opgivet dagsorden med mindst 
14 dages varsel i tidsskriftet Brevduen. Jeg har modtaget indkal-
delsen i Brevduen nummer 21 af den 15. december 2024 og altså 
i overensstemmelse med lovene. Jeg skal for god ordens skyld spør-
ge, om der har nogen, der har noget at indvende mod at mødes 
lovlig indvarsling. Der er efterfølgende lagt en revideret dagsor-
den ud på hjemmesiden og i den sammenhæng har jeg noteret føl-
gende ændringer til den optrykte dagsorden

Punkt 7e – DAN 086 ’Bangsbo har et forslag til ændring af kap-
flyvningsplanen. Her mangler uge 25, som naturligvis skal med-
tages og også fremgår af bilaget med ændringsforslag til kapflyv-
ningsplanen

Punkt 7k – DAN 207 ’Tinglev’ og DAN 046 ’Horsens’ her står 
der, at der foreslås en ungeflyvning fra samme station som sprint-
flyvningen. Her burde der stå samme station som mellemdistan-
ceflyvningen.

På bilag 2 er der er forslag fra DAN 046 ’ Horsens’ om en mara-
thonflyvning i uge 27 fra Freiburg. Dette forslag er trukket og bur-
de derfor ikke indgå i bilaget. På samme bilag fremgår det, at DAN 
220 ’Odense’ foreslår en mellemdistanceflyvning fra Freiburg i uge 
29, Det burde i stedet være en marathonflyvning fra Freiburg i uge 
30

Punkt 8a – her skal tilføjes, at der ligesom tidligere år foreslås 
særskilt slip gældende for sektion 31, og det efter samme regler 
som i 2023 og 24. Der er et forslag, der hedder 8g og det udgår som 
følge af rettelsen til 8 a. 

Endelig oplyser Formanden, at punkt 11 vedrørende ES-duer er 
trukket af Hovedbestyrelsen.

Det oplyses, at dagsordenens punkt 7 Kapflyvningsplan behand-
les således, at forslagsstillerne og andre begrunder og debatterer, 
hvorefter den samlede kapflyvningsplan sættes til afstemning uge 
for uge. Der vil således ikke være mulighed for indlæg under af-
stemningen.

Det oplyses endvidere, at forslagsstillere skal være til stede og 
begrunde deres forslag, ellers bortfalder det.

I forhold til dagsordenens punkt 14 Eksklusion, så konstateres 
det, at Ebbe Holm er til stede på tilhørerpladserne, og at han sna-
rest muligt bedes tage plads ved gæstebordet.

 
2. Konstatering af mandater
Der er 187 mandater, og der kan afgives i alt 170 stemmer. Ikke 
alle er mødt som repræsentanter, men enkelte har fuldmagter.

3. Valg af stemmetællere
3a. Blandt repræsentanterne ved håndsoprækning
Stemmetællere ved håndsoprækning varetages af den person ved 
hvert bord, der sidder tættest ved midtergangen. 
3b. Blandt tilhørerne til skriftlige afstemninger
Til optælling ved skriftlig afstemning valgtes Jørgen Larsen, DAN 
148 ’Hedehusene’, Lene Lolholm, DAN 170 ’Jebjerg’, Mogens Hjel-
mager, DAN 170 ’Jebjerg’, Kaj Pedersen, DAN 081 Midtlolland og 
Johannes Bæk, DAN 025 ’Hjørring’. 

Jan Qvortrup, 
DdBs næstformand
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4. Lovændringsforslag
Formanden indledte punktet omkring lovændringer med en in-
troduktion til hvad den overordnede hensigt med forslagene er. 
Først og fremmest, så vil Hovedbestyrelsen gerne have mulighed 
for at afholde Repræsentantskabsmøde tidligere end nu. Det skal 
først og fremmest ses i relation til, at vi de senere år er blevet af-
skåret fra at måtte samle duer fra omkring den 15. december på 
grund af fugleinfluenza og dermed har det vanskeliggjort mulig-

hederne for at kunne afholde landsudstilling m.v. Ved at give mu-
lighed for at afholde Repræsentantskabsmødet allerede i novem-
ber giver det nye muligheder. Vi kunne også godt tænke os at have 
præmieoverrækkelse på et tidligere tidspunkt, så vi kan hylde vin-
derne så hurtigt som muligt efter sæsonens afslutning. For at gøre 
det muligt, så er det også nødvendigt at ændre regnskabsåret. 

Dirigenten gør opmærksom på, at lovændringsforslagene skal 
vedtages med 2/3 stemmeflertal.

4a. Hovedbestyrelsen foreslår, at §2, stk. 2 ændres fra
De danske Brevdueforeningers regnskabsår er fra 1/12 til 30/11

til 
De danske Brevdueforeningers regnskabsår starter den 1. september 
og slutter den 31. august. Regnskabsåret er ændret i 2025 og derfor 
er første regnskabsår efter ændringen perioden 1. december 2024 – 
31. august 2025.

Hovedbestyrelsens forslag blev godkendt efter afstemning ved 
håndsoprækning.

4b. Hovedbestyrelsen foreslår, at § 4, stk. 6 ændres fra 
Finder optagelse sted inden kapflyvningssæsonens begyndelse, reg-
nes den fra 1. april. Finder optagelse sted senere regnes den fra 1. 
oktober. 

til 
Finder optagelse i en forening sted med optagelsesdato i 1. halvår, så 
regnes optagelsen som havende fundet sted fra kontingenthalvårets 
begyndelse, hvilket vil sige den 1. januar og der opkræves kontingent 
herfor. Finder optagelse i en forening til gengæld sted med optagel-
sesdato i 2. halvår, så regnes optagelsen som havende fundet sted fra 
kontingenthalvårets begyndelse, hvilket vil sige den 1. juli og der op-
kræves kontingent herfor.

Hovedbestyrelsens forslag blev godkendt efter afstemning ved 
håndsoprækning.

4c. Hovedbestyrelsen foreslår, at lovenes § 7 ændres fra 
Forhandlinger med offentlige myndigheder om generelle spørgsmål 
kan alene optages af og føres af DdB. 

til 
Forhandlinger med offentlige myndigheder og herunder Fødevare-
styrelsen om generelle spørgsmål kan alene optages af og føres af 
DdB.

Formanden oplyser, at Hovedbestyrelsen finder det rigtigt at 
præcisere, idet uhensigtsmæssig henvendelse fx lokalt kan skade 
organisationens som helhed. Det er derfor vigtigt, at der er os der 
fx har kommunikationen med Fødevarestyrelsen.

Hovedbestyrelsens forslag blev godkendt efter afstemning ved 
håndsoprækning.

4d. Hovedbestyrelsen foreslår, at § 11 ændres fra 
Ordinært repræsentantskabsmøde afholdes en gang årligt i januar 
eller februar måned.

til
Ordinært repræsentantskabsmøde afholdes en gang årligt i perioden 
november – februar måned. Hovedbestyrelsen tildeles mandat til at 
foretage nødvendige generelle ændringer i lovene, som konsekvens 
af dette.

Hovedbestyrelsens forslag blev godkendt efter afstemning ved 
håndsoprækning og der kan herefter afholdes Repræsentantskabs-
møde i perioden fra november til februar måned.
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4e. Hovedbestyrelsen foreslår, at lovenes § 20 ændres fra
1. Hovedbestyrelsen arrangerer hver andet år inden udgangen af 

august måned regionsmøder i hver region for sig. I mødet delta-
ger DdB’s hovedbestyrelse. Endvidere kan alle medlemmer, af for-
eningerne i regionen deltage i regionsmødet.

2. Møderne afholdes i henholdsvis: Region Øst Region Syd Region 
Nord Mødet ledes af DdB’s formand eller i dennes fravær DdB’s 
næstformand. Mødets dagsorden er: a. Der udpeges referent/er. b. 
Drøftelse af hovedbestyrelsens forslag til kapflyvningsplan. c. Drøf-
telse af slipformer. d. Drøftelse af aktuelle emner. e. Fremlæggelse 
og godkendelse af mødereferat med konklusion af de stedfundne 
drøftelser, som tilstilles hovedbestyrelsen. 

3. Hovedbestyrelsen udarbejder under hensyntagen til de af regio-
nerne fremlagte konklusioner/ønsker, og med skyldigt hensyn til 
økonomiske og praktiske transportforhold m.v. forslag til de kom-
mende 2 års kapflyvningsplan med offentliggørelse senest den 1. 
september på DdB’s hjemmeside. Hovedbestyrelsen fastsætter i 
forbindelse med fremsættelsen af kapflyvningsplanen i hvilke uger, 
der skal vedtages en gennemgående flyvning for hele landet. Lands-
flyvningerne er ikke omfattet af denne bestemmelse. 

4. Der kan indsendes ændringsønsker til den fremlagte plan indtil 
15. oktober. 

5. Hovedbestyrelsen fremsætter sit endelige forslag til de kommende 
2 års kapflyvningsplan med offentliggørelse senest den 1. novem-
ber på DdB’s hjemmeside. 

6. På repræsentantskabsmødet fremlægges forslaget til vedtagelse. 
Ændringsforslag kan ikke fremsættes på mødet, men skal være 
indsendt til Hovedbestyrelsen skriftligt senest den 15. november 
jvf. kapitel 2 §12 stk.2. Der kan kun fremsættes ændringsforslag 
til flyvninger vedr. foreningens egen region. Det gælder dog ikke 
gennemgående flyvninger, der flyves af flere regioner, samt lands-
flyvninger”. 

7. Medlemmer af DdB kan deltage på de af repræsentantskabsmø-
det vedtagne kapflyvninger til egen slagadresse. I tillæg kan med-
lemmerne deltage på de af sektionsklubberne og lokalforeningerne 
arrangerede kapflyvninger ligeledes til egen slagadresse. Sektions-
klubberne og lokalforeningerne skal senest den 15. marts indsen-
de kapflyvningsplanerne til godkendelse af Hovedbestyrelsen.

til
1. Hvert fjerde år og første gang i 2028 arrangerer Hovedbestyrelsen 

Regionsmøder i hver Region for sig. Regionsmøderne afholdes in-
den udgangen af september måned. I mødet deltager DdB’s Ho-
vedbestyrelse. Desuden kan alle medlemmer, af foreningerne i Re-
gionen deltage i Regionsmødet. 

2.  Møderne afholdes i henholdsvis: Region Øst, Region Syd og Regi-
on Nord. Møderne ledes af DdB’s formand eller i dennes fravær 
DdB’s næstformand. Mødernes dagsorden er: 
a. Drøftelse af Hovedbestyrelsens forslag til kapflyvningsplan  
 for de næstkommende fire år 
b. Drøftelse af slipformer 
c. Drøftelse af aktuelle emner 

3.  Hovedbestyrelsen udarbejder under hensyntagen til de af Regio-
nerne fremlagte konklusioner/ønsker, og med skyldigt hensyn til 
økonomiske og praktiske transportforhold m.v. forslag til de kom-
mende fire års kapflyvningsplan, som offentliggøres på DdB’s hjem-
meside senest den 1. oktober. Hovedbestyrelsen fastsætter i forbin-
delse med fremsættelsen af kapflyvningsplanen i hvilke uger, der 
skal vedtages gennemgående flyvninger for hele landet. 

4.  Der kan indsendes ændringsønsker til den fremlagte kapflyvnings-
plan plan indtil 15. oktober. 

5.  Hovedbestyrelsen fremsætter sit endelige forslag til de kommende 
fire års kapflyvningsplan med offentliggørelse på DdB’s hjemme-
side senest den 1. november. 

6.  På repræsentantskabsmødet fremlægges forslaget til kapflyvnings-
planen til vedtagelse. Ændringsforslag kan ikke fremsættes på mø-
det, men skal være indsendt skriftligt til Hovedbestyrelsen senest 
den 15. november jf. lovenes kapitel 2, § 14 stk. 2. Der kan kun 
fremsættes ændringsforslag til flyvninger vedrørende foreningens 
egen region samt gennemgående flyvninger, der flyves af to eller 
flere regioner. 

7.  Medlemmer af DdB kan deltage på de af repræsentantskabsmø-
det vedtagne kapflyvninger til egen slagadresse. I tillæg kan med-
lemmerne deltage på de af sektionsklubberne og lokalforeningerne 
arrangerede kapflyvninger, ligeledes til egen slagadresse. Sektions-
klubberne og lokalforeningerne skal senest den 1. marts indsende 
kapflyvningsplanerne til godkendelse af Hovedbestyrelsen. 

8.  Hovedbestyrelse bemyndiges til i særlige tilfælde ret til at ændre 
en i kapflyvningsplanen vedtagen kapflyvningsstation, hvis prak-
tiske eller økonomiske forhold taler derfor. Hovedbestyrelsen skal 
i disse tilfælde tilstræbe at overholde såvel de vedtagne afstands-
krav og flyveretning.
Formanden motiverer forslaget ved at tage udgangspunkt i, at 

Hovedbestyrelsen har opfattet Regionsmøderne, der blev afholdt 
i efteråret 2024 således, at der blandt medlemmerne var et gene-
relt ønske om, at kapflyvningsplanen gerne må vedtages for en 
4-årig periode, i stedet for som hidtil for en 2-årig periode. For 
Hovedbestyrelsen handler det ikke om, at vi ikke skal fastholde 
demokratiet omkring kapflyvningsplanens tilblivelse.Jens Holm Fife, 

nyvalgt til 
Hovedbestyrelsen
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Dennis Madsen, 071 Rødovre: Jeg vil gerne benytte lejligheden 
til at takke vores hovedbestyrelse for det fremragende arbejde de 
gør. Det betyder ikke, at vi ikke kan være uenige på nogle punk-
ter, og vi er bestemt uenige i, at kapflyvningsplanen skal være 4-årig, 
særligt set i et år, hvor Hovedbestyrelsen har foreslået ret mange 
ændringer for Region Øst’s vedkommende. Vi håber derfor, at for-
slaget forkastes og vi fortsætter med en 2-årig kapflyvningsplan. 
Årsagen er også, at vi jo ikke bliver flere og konsekvenserne af en 
4-årig plan jo også kan være økonomiske. Støt en 2-årig kapflyv-
ningsplan, tak.

Hovedbestyrelsens forslag til de enkelte punkter under § 20 blev 
godkendt efter afstemning ved håndsoprækning.  Særligt i forhold 
til punkt 8 blev det kort omtalt af såvel dirigent som formand og 
blev herefter også godkendt ved håndsoprækning.

4f. Hovedbestyrelsen foreslår, at lovenes § 21, stk. 3 ændres fra 
På ulige årstal vælger repræsentantskabet DdB’s landsformand, 1 
hovedbestyrelsesmedlem i Region Øst, 1 hovedbestyrelsesmedlem i 
Region Syd, 1 hovedbestyrelsesmedlem i Region Nord. På lige årstal 
vælger repræsentantskabet 3 hovedbestyrelsesmedlemmer.

til
I ulige år (årstal) vælger repræsentantskabet DdB’s landsformand 
samt 3 hovedbestyrelsesmedlemmer. I lige år (årstal) vælges repræ-
sentantskabet 3 hovedbestyrelsesmedlemmer.

Formanden kommenterede forslaget om, at alle hovedbestyrel-
sesmedlemmer fremadrettet foreslås valgt på landsmandater, i ste-
det for som nu, hvor 3 hovedbestyrelsesmedlemmer vælges på 
landsmandater og tre hovedbestyrelsesmedlemmer vælges med ét 
hovedbestyrelsesmedlem pr. Region. Det kan synes lidt voldsomt, 
at foreslå denne valgprocedure og særligt efter, at det jo kun er kort 
tid siden størrelsen på Hovedbestyrelsen blev reduceret fra 9 til 7 
medlemmer. Vi vurderer imidlertid, at det er vores fornemmelse, 
at det bliver mere og mere vanskeligt, at rekruttere medlemmer til 
Hovedbestyrelsen og derfor er vort udgangspunkt, at det ikke hand-
ler om hvor bestyrelsesmedlemmerne er fra, men hvad de bidra-
ger med i bestyrelsesarbejdet. Et hovedbestyrelsesmedlem må ikke 
pleje lokale særinteresser. 

Niels Larsen, 148 Hedehusene: Det lyder godt og man skal selv-
følgelig tænke på alle, men jeg synes absolut ikke, at vi skal gå væk 
fra det vi har nu med et bestyrelsesmedlem fra hver Region. Vi vil 
i hvert tilfælde i Sektion 12 meget gerne beholde den nuværende 
regel for valg af Hovedbestyrelsesmedlemmer og jeg håber ikke, 
at I vil stemme for det nye, men for det gamle, tak.

Ved afstemningen med håndsoprækning blev Hovedbestyrel-
sens forslag stemt ned og nuværende lovtekst i §21, stk. 3 bevares. 

4g. Hovedbestyrelsen foreslår, at lovenes § 26, stk. 2 udgår 
2. Som juniorer kan optages børn/unge, som ved optagelsen skal være 
fyldt 6 år. Juniorer er kontingentfri i forenings-, sektionsklub- og 
DdB-sammenhæng. Status som junior ophører med udgangen af det 
år, hvori den pågældende fylder 18 år. 

Pia West Christensen, Hovedbestyrelsen: Det vi foreslår her, 
er at vi stopper med at have juniorer i kontingentmæssig sammen-
hæng. Vi siger ikke noget om, at vi stopper med at have juniorer i 
forhold til fx mesterskaber. Det er hovedbestyrelsens indstilling, 

Dennis Madsen,  
071 Rødovre

Niels Larsen, 
148 Hedehusene
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at den her kontingentfrihed for en bestemt gruppe medlemmer 
skal ophøre. Det er ikke et udtryk for, at vi ikke ønsker børn og 
unge mennesker. Dem vil vi rigtig gerne have, og vi vil også rigtig 
gerne have mange flere af dem. Status er i dag, at vi har 35 junio-
rer, som alle er kontingentfrie. De er koncentreret i nogle få for-
eninger, hvilket nok er meget naturligt. Det er vores vurdering, at 
det ikke findes mange andre stedet i ’Forenings-Danmark’, at man 
er fritaget for at betale kontingent på baggrund af den alder man 
har. Man kan gå til svømning med en treårig og det koster ofte et 
kontingent, som er væsentligt over det vi betaler i DdB. Alting ko-
ster og hvis der er nogle mindre bemidlede familier, så findes der 
forskellige ordninger i vort samfund, som gør, at der er nogen, der 
kan gå ind og støtte op om det kontingent, der skal betales der. Det 
handler om godt og vel 100 kr. pr. måned til DdB. Vi har set, at det 
nogle steder udnyttes, og så kan man sige: skal det gå ud over alle, 
at nogen udnytter det? Nej, men vi har ikke kunnet finde en an-
den metode til at få gjort op med dette område, for ansvaret ligger 
ude i foreningerne. Der er foreninger, hvor det er barnet eller bar-
nebarnet der er medlem, og det er vores vurdering, at det ved man 
godt i foreningerne, men man gør ikke noget ved, at den voksne 
på den måde faktisk er kontingentfri. Det er ikke rimeligt.

Vi vil gerne have juniorer, men de skal betale kontingent som alle 
andre. Og jeg ved også, at der er tilskudsordninger, hvor nogle får 
nogle kommunale tilskud på baggrund af juniormedlemmer. Jamen, 
så må foreningerne bruge de penge de får til at dække ind for det 
her. Vi har den indstilling, at alle betaler det samme kontingent.

Ingen ønskede ordet til forslaget og Hovedbestyrelsens forslag 
blev godkendt efter afstemning ved håndsoprækning.

4h. Hovedbestyrelsen foreslår, at lovenes § 26, stk. 4 udgår 
4. Juniorer har stemmeret i foreningerne i det omfang, som er fast-
sat i foreningens love, dog har juniorer ikke stemmeret i spørgsmål 
om eksklusion af medlemmer. 

Hovedbestyrelsens forslag blev godkendt efter afstemning ved 
håndsoprækning.

4i. Hovedbestyrelsen anmoder om mandat til at foretage nødven-
dige redaktionelle ændringer, som konsekvens af dette. Det foreslås, 
at lovene generelt gennemskrives, så Hovedbestyrelsen skrives med 
stort H, Repræsentantskabsmøde(t) skrives med stort R, Sektion og 
Sektioner skrives med stort S og Region og Regioner skrives med stort 
R. Det foreslås endvidere, at lovene generelt gennemskrives, så Sek-
tion erstatter sektionsklub.

Hovedbestyrelsens forslag blev godkendt efter afstemning ved 
håndsoprækning.

Formanden afsluttede punktet omkring lovændringer med at 
oplyse, at der er enkelte datoer, der måske er uhensigtsmæssige i 
forhold til en tidligere afholdelse af repræsentanskabsmøde og at 
Hovedbestyrelsen også vil tillade sig at rette disse til.

5. Formandens beretning for det forgangne år
Den skriftlige beretning er udgivet i Brevduen nr. 1, ligesom den 
også er udgivet i det mødemateriale, som ligger foran jer.

Hovedbestyrelsen og jeg har efter bedste evne forsøgt at komme 
omkring det vi føler har fundet sted og er sket siden vi sås for 1 år 
siden her på Pejsegården, ligesom vi har taget en række emner op 
i beretningen, som vi finder rigtigt, at medlemskredsen er godt 
orienteret om.

Jeg vil starte med at sige, at vi er superglade for, at det i absolut 
allersidste øjeblik lykkedes at komme i mål med dispensationer og 
godkendelser fra Fødevarestyrelsen. Kl. 09.15 i går formiddags 
modtog vi en skriftlig tilladelse til at måtte have vores auktions-
duer fysisk tilstede. Det var i absolut 11. timer og jeg vil nævne, at 
det ikke var sket uden en stor og vedholdende indsats i forhold til 
netop Fødevarestyrelsen. 

For medlemskredsen kan det være usynligt, at veterinære for-
hold, regler og meget andet faktisk er blevet en meget stor opgave 
i organisationen. Vi styrer det desværre ikke selv i forhold til hvad 
vi må og ikke må. Fødevarestyrelsen er en myndighed og de sæt-
ter rammerne. Vi knokler for at sikre, at vores vilkår bliver så gode 
som mulige for os. 

Senere på dagsordenen skal vi behandle en sag om eksklusion 
af et medlem. Eksklusionen var for Hovedbestyrelsen et nødven-
digt skridt, idet det pågældende medlem op til flere gange henover 
de seneste år har udfordret og overtrådt vores love og regler og 
herunder i særdeleshed de veterinære regler. Med sådanne over-
trædelser sætter dette ene medlem hele vores grundlag for at vi må 
flyve med brevduer under pres og det er ganske uacceptabelt.

Alle der har duer her på Pejsegården er omfattet af nogle restrik-
tioner. Man må ikke have en bestand på over 100 duer, man må 
ikke have haft sygdom i sin bestand og endelige skal man have re-
gistreret sig i CHR-registret.

CHR-registrering er ny for de fleste af os. CHR-registret er Fø-
devarestyrelsens database til registrering af besætninger og bruges 
i det veterinære beredskab og har til formål at kunne opspore fjer-
kræhold i forbindelse med udbrud af sygdomme.

Jeg kan oplyse, at OL i Kina, der skal finde sted om 1 år er aflyst 
pga. fugleinfluenza-situationer og der arbejdes lige nu hen imod, 
at OL flyttes til Europa. 

Nok om veterinære forhold og regler for nu. Vi skal huske på, 
at vi heldigvis ikke er udfordret på at kapflyve vores brevduer og 
det er og bliver det allervigtigste og det vi alle sammen har brev-
duer for. Det er positivt.

Grænseændringer
Vi skal i dag behandle tre grænseændringsforslag. Jeg har det se-
neste døgns tid her på Pejsegården mærket, hvordan netop græn-
seændringer er et samtaleemne, som fylder meget. Der ligger for-
slag fra to foreninger, med hvert sit grænseændringsforslag. Jeg 
har sagt det før, men det vigtige er, at man taler grundigt sammen, 
når man ønsker at arbejde med ændrede grænser, idet grænseæn-
dringer bedst lader sig gennemføre, når der er gjort et godt stykke 
forarbejde hvor alle involverede parter har været med i drøftelser-
ne og det kan være min fornemmelse, at det ikke til fulde har fun-
det sted i de to forslag der er på dagsordenen i dag.
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Vi skal i dag også behandle et forslag fra Hovedbestyrelsen om, 
at Sektion 32 og Sektion 33 sammenlægges til en ny Sektion 36.

 
I tillæg til forslaget tilbydes den nye Sektion 36 et prøveår (2025), 
hvor det bliver muligt at udarbejde og beregne områderesultater 
for følgende kapflyvninger: 

* Sprintflyvninger
* Mellemdistanceflyvninger
* Mellemdistanceflyvninger - sport
* Ungeflyvninger

Områderesultaterne for de enkelte kapflyvninger offentliggøres i 
tillæg til de ordinære sektionsresultater for Sektion 36, men vil 
først blive offentliggjort, når ugens kapflyvninger er opgjort. Det 
bliver således ikke muligt at se områderesultaterne som foreløbige 
resultater. DdB tildeler ikke præmier til områdevinderne, men ale-
ne til sektionsvinderne.

Gældende for Sektion 36 i prøveåret opgøres mesterskaber og 
es-duer på baggrund af områdepoint. Vinderen af det enkelte om-
råde opnår 1.000 point. Områdepoint anvendes alene til opgørel-
se af de mesterskaber og es-duer, som ikke påvirker andre end Sek-
tion 36.

Den nye Sektion 36 får mulighed for senest den 15. marts 2025 
via en generalforsamlingsbeslutning at meddele DdB hvorledes de 
ønsker Sektion 36 opdelt i to til tre områder.

Efter sæsonen vil DdBs Hovedbestyrelse sammen med Sektion 
36s bestyrelse evaluere prøveåret for områderesultater.

Vi ser frem mod en kapflyvningssæson, hvor vi skal have en ny 
kapflyvningsplan og der ligger et forslag fra hovedbestyrelsen, som 
efter vores vurdering lligger et grundigt forarbejde bag. Der er også 
en lang række ændringsforslag og I skal vide, at vi synes det er dej-
ligt, at mange foreninger tager sig tid til at arbejde med forslag 
både på dagsordenen og ikke mindst i perioden mellem regions-
møderne og frem til de endelige forslag skal være os i hænde. Jeg 
vil allerede nu nævne, at vi ser frem til vedtagelsen af kapflyvnings-
planen, som jo vil være gældende for de næste to år. Hovedbesty-
relsen har på baggrund af det vi har opfattet på regionsmøderne 
valgt at stille forslag om en 4-årig kapflyvningsplan. Det skal vise 
sig, om det samlede repræsentantskab bakker op om det i dag.

Som I ved, så har vi igangsat yderligere investeringer i Geraldy-
udstyr og vi håber og satser på, at de allerfleste og helst alle flyv-
ninger bliver transporteret med Geraldy i den kommende sæson. 
Der er ingen tvivl om, at det er fremtiden. Jeg kan oplyse, at vi ud-
over en bestilling hos Geraldy også har indledt forhandlinger med 
en sektionsklub om at købe deres trailer, som er blevet for stor til 
dem og herudover fik vi i fredags leveret en brugt trailer fra Tysk-
land. Efter repræsentantskabsmødet skal Hovedbestyrelsen straks 
i gang med at fastlægge transporterne og i den sammenhæng hå-
ber vi på et godt samarbejde med sektionerne, som selv har inve-
steret i Geraldy-udstyr. Vi kan allerede nu se, at det bliver en ud-
fordring, hvis de ændringsforslag der ligger på dagsordenen om-
kring langflyvningerne i uge 24 går igennem og at Region Øst og 
Syd dermed kommer til at skulle flyve hver sin langflyvning, idet 

det vil betyde store ekstraomkostninger, samtidig med, at vi kom-
mer til at skulle køre en af regionerne i fletkurve og containere. 
Tilsvarende gælder det, at mellemdistanceflyvningerne i uge 25 er 
forholdsvis korte og tænkt som fredagsindleveringer. På den bag-
grund kommer vi til at bede sektionsklubberne om at overveje ikke 
at flyve sektionsflyvninger i netop den uge.

Til sidst vil jeg rette en stor tak til sponsorudvalget for den ihær-
dige indsats de har lagt for dagen indtil nu. 3 onlineauktioner og 
foredrag og auktion i aftes har allerede givet et særdeles godt grund-
lag for en flot præmierække til sponsorflyvningen 2025. Meget 
mere venter os ved jeg, så tusind tak.

Med håbet om en god debat vil jeg overgive beretningen til re-
præsentantskabsmødets forhåbentlig velvillige behandling. Lad os 
holde den gode tone under resten af mødet.

Herefter satte dirigenten formandens beretning til debat. Ingen 
ønskede ordet og formandens beretning blev sat til afstemning og 
godkendt.

6. Godkendelse af regnskabet for det forgangne år
Formanden indledte punktet med endnu engang at oplyse, at vi jo 
desværre har mistet vores revisor Jens Henrik Lauritsen fra Red-
mark, som jo de senere år har deltaget i Repræsentantskabsmødet 
for at gennemgå regnskabet. Vi har fra Hovedbestyrelsens side 
valgt ikke at tage den nye partner fra Redmark med, idet hun jo 
først er kommet ind til allersidst og vi har endnu ikke nået at etab-
lere et egentligt samarbejde med hende og vi fandt det ikke rigtigt, 
at hun dermed skulle være med her. 

Formanden præsenterede De danske Brevdueforeningers års-
rapport for regnskabsåret 2023/2024. Indledningsvis oplyste for-
manden om indholdet af årsrapporten, der i lighed med tidligere 
år indeholder:

- Den uafhængige revisors revisionspåtegning, der er uden be-
mærkninger og derfor er der tale om en såkaldt blank påteg-
ning.

- Den repræsentantskabsvalgte revisors erklæring, der bakker 
op om Redmarks erklæring. Intern revisor har naturligvis ta-
leret under dette punkt, hvis han ønsker det.

- Ledelsesberetning
- Resultatopgørelse 
- Balance 
- Noter
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I ledelsesberetningen udtaler bestyrelsen sig om de væsentligste 
aktiviteter, udvikling i aktiviteter og økonomiske forhold, forvent-
ninger til det kommende år samt hændelser efter regnskabsårets 
afslutning. Hovedbestyrelse bruger ledelsesberetningen til i ord at 
forklare udvikling i kapflyvninger, medlemstal m.v. og forklare 
hvordan det står til med vores økonomi. Formanden opfordrede 
forsamlingen til at læse beretningen.

Efterfølgende blev hovedtallene i selve regnskabet gennemgået 
og det blev oplyst, at vi har et resultat på kr. 636.693, hvilket er væ-
sentligt højere end forudsat i budgettet. Det blev oplyst, at kapflyv-
ningerne stort set går i nul, nemlig et underskud på kr. 16.000, når 
man ser på gebyrindtægter i forhold til omkostningerne på flyv-
ninger og indregner afskrivninger på vort materiel heri. Samlet set 
er gebyrstørrelserne på de enkelte flyvninger gennemsnitligt ok. 
Vi har som hidtil arbejdet med ens gebyrer på de forskellige kap-
flyvningstyper og også med ensartende gebyrer i hele landet, men 
vi har et godt grundlag for en fastsættelses af gebyrerne fremad-
rettet. 

Den likvide beholdning udgør 3,4 mio. kr. og den samlede egen-
kapital udgør 5,1 mio. kr.

Formanden afsluttede sin fremlæggelse af regnskabet med at op-
lyse, at det var forventningen, at kapflyvningerne ville give under-
skud, men mange ting har ’artet’ sig i år og derfor blev det til kap-
flyvninger i balance. Det er Hovedbestyrelsens samlede vurdering, 
at vi er godt rustet i fremtiden, hvor vi ser ind i yderligere investe-
ringer i Geraldy-udstyr og it-investeringer i et nyt foreningspro-
gram. Der blev også oplyst om, at vi ikke har haft kontingentstig-
ninger i mange år, men vi har trimmet organisationen, så vi alene 
har de omkostninger, som DdB bør have. DdB står et godt sted og 
det udtrykte formanden, at hun håber, at repræsentantskabet bak-
ker op om ved at godkende regnskabet.

Niels Bech Nygaard, repræsentantskabsvalgt revisor kunne 
oplyse, at han som repræsentantskabsvalgt revisor stikprøvevis har 
gennemgået regnskabet og har været langt omkring uden at finde 
noget som helst at bemærke til regnskabet. Det færdige regnskab 
har alligevel givet anledning til, at han vil gøre repræsentantska-
bet opmærksom på, at overskuddet er af en størrelse, som synes 
unødvendig for organisationens drift og han mener, at det bør fø-

res tilbage til medlemmerne, idet DdB ikke bør være en penge-
tank. Han oplyser, at hans beregninger viser et overskud på kr. 
1.138 pr. medlem og der bør efter hans opfattelse ses på en kon-
tingentnedsættelse eller gebyrnedsættelser. Han gør tillige opmærk-
som på, at der er overskud på fodringe. Han oplyser, at der nu er 
lavet efterkalkulationer af kapflyvningerne, hvilket han mener er 
sundt og rigtigt at gøre, idet han ikke finder det rimeligt, at nogle 
medlemmer betaler for andre.

Dirigenten satte herefter regnskabet til afstemning og regnska-
bet blev godkendt.

7. Kapflyvningsplan 2025-2026
Dirigenten introducerede, at kapflyvningsplanen, som nu jf. tidli-
gere lovændring vil være gældende for årene 2025-2028, skal be-
handles.

Alle indlæg til kapflyvningsplanen skal forelægges inden vi går 
over til afstemningen, som kommer til at foregå uge for uge med 
udgangspunkt i det fremlagte bilag 1 og bilag 2.

Dirigenten henviste til de ændringer der allerede er fremlagt un-
der punkt 1.

Lige inden debatten kunne dirigenten oplyse, at DAN 086 Bangs-
bo har trukket sit forslag punkt 7e.
7a. Hovedbestyrelsens forslag til kapflyvningsplan – bilag 1. 
Hovedbestyrelsens forslag til kapflyvningsplan incl. ændringsfor-
slag (punkt 7a – 7r fremgår af bilag 2). 
7b. Foreningerne DAN 071 Rødovre og DAN 222 Sjælsø fore-
slår, at langflyvningen for Region Øst i uge 24 ændres fra Arnhem 
til Warburg. 
7c. Foreningerne DAN 071 Rødovre og DAN 222 Sjælsø fore-
slår, at sprint- og ungeflyvningen for Region Øst i uge 26 fra Per-
leberg ændres til Halstenbek. 
7d. Foreningerne DAN 071 Rødovre og DAN 222 Sjælsø fore-
slår, at sprint- og ungeflyvningen for Region Øst i uge 30 fra Witt-
stock ændres til Parchim. 
7e. DAN 086 Bangsbo foreslår følgende ændring til kapflyvnings-
planen: For langflyvningerne i ugerne 24, 25, 26, 28, 30 og 32 ind-
føres en særskilt kapflyvning fra samme stationer som langflyv-
ningerne og med fælles slip, men med særskilt opgørelse og kon-
kurrence for 4 afkrydsede sportsduer. 
7f. Foreningerne DAN 023 Aalborg og DAN 086 Bangsbo fore-
slår, at marathonflyvningen i uge 32 ændres fra Rouen til Freiburg.
7g. DAN 074 Vejgaard foreslår sprintflyvningen i uge 21 ændret 
fra Böglum til Rendsburg gældende for Region Nord. 
7h. DAN 128 Sæby foreslår en marathonflyvning fra Baden-Ba-
den i uge 26 og at, denne erstatter den af Hovedbestyrelsen fore-
slåede marathonflyvning i uge 27. 
7i. DAN 128 Sæby foreslår en marathonflyning fra Freiburg i uge 
29 til erstatning af den af Hovedbestyrelsen foreslåede marathon-
flyvning uge 30. 
7j. DAN 128 Sæby foreslår, at den af Hovedbestyrelsen foreslåede 
marathonflyvning i uge 32 fra Rouen erstattes med Karlsruhe. 
7k. Foreningerne DAN 207 Tinglev og DAN 046 Horsens fore-
slår, at kapflyvningsplanen for uge 24 suppleres med en ungeflyv-

Niels Bech Nygaard, 
repræsentantskabsvalgt revisor
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ning fra samme station, som sprintflyvningen den pågældende 
uge. Dette er gældende for Region Syd. 
7l. Foreningerne DAN 207 Tinglev og DAN 046 Horsens fore-
slår, at kapflyvningsplanen for uge 25 suppleres med en ungeflyv-
ning fra samme station, som sprintflyvningen den pågældende 
uge. Dette er gældende for Region Syd. 
7m. Foreningerne DAN 070 Åbenrå og DAN 227 Koldinghus 
foreslår, at den af Hovedbestyrelsen foreslåede langflyvning i uge 
24 fra Arnhem ændres til Giessen gældende for Region Syd. 
7n. Foreningerne DAN 070 Åbenrå og DAN 227 Koldinghus 
foreslår, at mellemdistanceflyvningen og mellemdistanceflyvnin-
gen (sport) i uge 22 fra Hildesheim og i uge 23 fra Hannover om-
byttes i rækkefølge gældende for Region Syd. Det indebærer, at det 
foreslås, at der i uge 22 skal flyves Hannover og i uge 23 skal fly-
ves Hildesheim. 
7o. DAN 031 Randers foreslår den af Hovedbestyrelsen foreslå-
ede langflyvning fra Antwerpen i uge 30 ændret til Liege. 
7p. DAN 220 Odense foreslår, at marathonflyvningen i uge 30 æn-
dres fra München til Freiburg.

Michael Th. Larsen, 227 Koldinghus: I skal holde tungen lige 
i munden her. Hvis I kigger bag mig, så foreslår Hovedbestyrelsen 
i uge 24, at Region Øst og Region Syd skal til Arnhem og der er to 
ændringsforslag til uge 24, hvor 071 Rødovre og 222 Sjælsø fore-
slår Warburg, mens 070 Aabenraa og 227 Koldinghus foreslår Gies-
sen. Som formanden har nævnt, så er det ikke hensigtsmæssigt, at 
vi skal to forskellige steder hen og derfor foreslår vi i stedet, at beg-
ge regioner skal flyve fra Warburg.

Dennis Madsen, 071 Rødovre: 071 Rødovre og 222 Sjælsø har 
foreslået Warburg i uge 24 fordi vi ønsker en lidt blødere opstart 
på langflyvningerne. I uge 26 ønsker vi Perleberg ændret til Hals-
tenbek og i uge 30 ønsker vi Wittstock ændret til Parchim. Vi har 
været meget tilfredse med den kapflyvningsplan vi har haft i 2024 
og det har også vist sig, at vi sender flere duer, så vi ser ingen grund 
til, at stationerne skal ændres og vi vil gerne holde fast i de statio-
ner, som vi har haft sidste år.

Uge Region Øst Region Syd Region Nord

21 Halstenbek Garlsdorf Rendsburg
22 Syke Hannover Halstenbek

Syke Hannover Halstenbek
23 Hannover Hildesheim Zeven

Hannover Hildesheim Zeven
24 Lüneburg Lüneburg Husum

Lüneburg
Warburg Warburg Hildesheim

25 Celle Syke Halstenbek
Celle Syke Halstenbek

Syke
Würtzburg Würtzburg Gøttingen

26 Halstenbek Zeven Rendsburg
Halstenbek Zeven Rendsburg

---Bad Hersfeld---
27 Magdeburg Hannover Garlsdorf

Magdeburg Hannover Garlsdorf
Magdeburg Hannover Garlsdorf

----Baden-Baden----
28 Seevetal Celle Neumünster

Seevetal Celle Neumünster
----Hof----

29 Groningen Gøttingen Lüneburg
Groningen Gøttingen Lüneburg
Groningen Gøttingen Lüneburg

30 Wittstock Zeven Heide
Wittstock Zeven Heide

----Antwerpen----
----München----

31 Helmstedt Magdeburg Halstenbek
Helmstedt Magdeburg Halstenbek
Helmstedt Magdeburg Halstenbek

32 Uelzen Celle Neümunster
Uelzen Celle Neümunster

----Giessen----
----Rouen----

Blå - Sport 4 duer

Rød - Mellem

Orange - Marathon

Hvid - Lang 

Grå - Sprint

Grøn - Unger

KAPFLYVNINGSPLAN 2025 - 2028Michael Th. Larsen, 
227 Koldinghus
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Henning Hansen, 012 Nakskov: Ja og jeg er lodret uenig. Jeg sy-
nes Hovedbestyrelsen er fremkommet med et fantastisk forslag for 
en gangs skyld. Et fantastisk fireårigt forslag. Hvor det at vi flyver 
stjerne flyvninger i Region Øst er virkelig kommer til sin ret, når 
vi kun kan flyve sydfra. Vi er i Holland, vi er i Belgien og vi er i 
Tyskland og vi er også i det gamle Østtyskland. Det bliver virkelig 
spændende med denne kapflyvningsplan, som Hovedbestyrelsen 
har fremlagt og jeg skal på det kraftigste anbefale jer at stemme for 
denne. 

Frank Jensen, 046 Horsens: I Brevduen nr. 19 fra 2024 kunne 
man ud fra DdBs opgørelse over afsendte duer i 2024 se, at der på 
mellemdistance sprint med unger var afsendt 30% flere duer end 
budgetteret og på den ordinære mellemdistance med unger var 
11% over budget. Det er jo fantastisk og især fantastisk for os, som 
kan lide at kapflyve med ungerne. Vi bliver åbenbart flere og flere 
og det er godt for DdBs økonomi. Der bliver bedre dækning af 
transportomkostningerne og derfor undrer det os, at Hovedbesty-
relsen har fået den idé, at skære to ungeflyvninger væk fra flyve-
programmet. Vi foreslår derfor, at der som i de seneste år skal af-
holdes ungeflyvninger i uge 24 og 25. Der står, at det kun er gæl-
dende for region Syd, men det har vi ikke skrevet. Det er frivilligt 
om man vil deltage eller ej, men sig nu ja for ungeentusiasternes 
skyld og for økonomien i DdBs skyld.

Jens Holm Fife, Sektion 12 og 222 Sjælsø: Ja jeg undrer mig jo 
lidt, fordi vi på vores regionsmøde i Ringsted udtrykte stor enig-
hed om, at den flyveplan vi havde i 2024 var god. Det er også bag-

grunden for, at vi gerne vil have Warburg i stedet for Arnhem i uge 
24. Desuden ønsker vi Perleburg ændret til Hastenbek og Witstock 
ændret til Parchim. Vi ved godt, at man gerne vil flyve længere 
flyvninger sydpå, men vi har medlemmer, der bor helt oppe i Nord-
sjælland som har væsentlig længere og det er baggrunden for vo-
res ændringsforslag. Tak.

Henrik Larsen, Sektion 53: Ja, jeg kommer for at snakke om 
forslag 7h, 7i og 7j, hvor der er forslag om, at vi ønsker 3 uger imel-
lem marathonflyvningerne. Forslag, der er ønsket af mange i Re-
gion Nord, som har udtrykt dette på Regionsmødet. Med flyvnin-
ger i uge 26, 29 og 32, så har vi 3 uger imellem flyvningerne og vi 
har mulighed for at bruge de bedste af dem der kommer hjem igen 
ugen efter, eller på den næste marathonflyvning. Hvis der kun er 
14 dage mellem de sidste to flyvninger, så har vi i hvert tilfælde 
ikke mulighed for at bruge dem. Vi har trods alt lidt afstand på det 
oppe i Region Nord. Vi har sendt forslag om, at vi gerne vil have 
Freiburg i stedet for München og så Karlsruhe i uge 32. Vi håber, 
at I vil støtte op til vores fordel, tak.

Preben Øhrnstedt, 220 Odense: 220 har indsendt forslag om 
at skifte München med Freiburg, og det har vi gjort med den be-
grundelse, at München i vores øjne mange gange er en flyvning 
med spredt og tilfældig hjemkomst. Det kan godt være, at vores 
forslag kommer til at falde, for hvis 128’s forslag bliver vedtaget, så 
trækker vi vores, så det kan vi håbe, men hvis det ikke bliver ved-
taget, så håber vi, at I vil stemme for at bytte München ud med 
Freiburg.

Henning Hansen, 012 Nakskov

Henrik Larsen, 128 Sæby

Frank Jensen, 046 Horsens

Preben Øhrnstedt, 220 Odense

Jens Holm Fife, 222 Sjælsø

Christian Hansen, 023 Aalborg
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Christian Hansen, 023 Aalborg: Vi har et forslag om at ændre 
Rouen til Freiburg i uge 32. Det har vi foreslået med den begrun-
delse, at det i vores øjne er den mest unfair flyvning på hele kap-
flyvningsplanen. Rouen ligger 91 km. vest for Paris i Frankrig, og 
hvis du tager en lineal frem og kigger lidt på Nordjylland, så er der 
faktisk slet ikke duer, der i lige linje kan flyve over Holland. Du-
erne flyver vest om Holland og over vand. Det vil sige, at skal de 
flyve i lige linje hjem, så skal de flyve 320 km. over vand. Derfor 
ønsker vi at have en flyvning lidt mere lige sydpå. Der er også den 
lille detalje, som selvfølgelig heller ikke er uvæsentlig og det er, at 
der er en del døde kilometer ved at køre til Rouen. Der er faktisk 
170 km. længere på landevejen, end hvis man kører til Freiburg og 
skal man hjem igen, så er det 340 km. ekstra. Jeg synes Rouen er 
en station med unfair konkurrence, når vi har duer fra Vestjylland, 
som ikke flyver 320 km over vandet. De krydser ind over land og 
flyver ekstra kilometer, som de ikke belønnes for. Stem på Freiburg 
i stedet for Rouen.

Dieter Nicolaisen, 207 Tinglev:  Kapflyvningsplanen skal være 
et tilvalg og i Tinglev er vi særdeles glade for alle de ungeflyvnin-
ger vi har haft de sidste to år. Det kræver lidt tilvænning, at man 
får ungerne klar til kapflyvningerne så tidligt på sæsonen. Man 
skal selvfølgelig omstille til vinteravl, men det er min klare for-
ventning, at flere er på vej til at omstille til det, fordi man får en 
fordel ved, at man gennemflyver sine unger og herunder også på 
de længere kapflyvninger. Vi vil også gerne have en præcisering 
fra Hovedbestyrelsen på mesterskaberne, hvor det angives, at det 
er 6 ud af 7 ungeflyvninger der tæller med. Jeg opfordrer til, at man 
glemmer syvtallet og skriver, at det er 6 flyvninger der tæller med 
til mesterskabet. Vi håber, at I vil bakke op om, at Region Syd får 
lov til at tilbyde et komplet ungeprogram, så de der ønske at flyve 
med unger får lov til det, tak.

Hans Jørn Thomsen, 074 Vejgaard: Ja, fra 074 vil vi gerne stil-
le et forslag om, at den første DdB flyvning bliver lidt længere. Hvis 
vi ser på Region Øst, så har de lige godt 160 km. til det korteste 
slag på den første flyvning og til det længste slag har de 320 km. I 
Region Syd skal de   flyve Garlstorf. Der har man op til 100 km. i 
afstand til de slag, der ligger tættest på, men man har omkring 340 
km. til Aarhus. Fra Böglum har vi op til Hirtshals ca. 300 km. og 
Hirtshals er dem der har længst i Region Nord. Det er Brædstrup 
og Brande, som har absolut kortest. De har ca. 120 km. i afstand 
på en DdB-flyvning. Det synes vi absolut ikke er en DdB-flyvning, 
men en træningsflyvning og derfor vil vi gerne have den ændret 
til Rendsburg, så vi får 50 km. mere på flyvningen. Tak. 

Peter Pedersen, 086 Bangsbo: Den gode Christian Hansen fra 
Aalborg var oppe og snakke om punkt 7 f, hvor vi i uge 32 foreslår 
Freiburg i stedet for Rouen. Han oplyser, at hvis duerne skal flyve 
direkte, så kommer de ud over 340 km. vand. Vores afstand er tæt 
på 1.100 km. og hvis de skal flyve over 300 km. over vand. Det fin-
der vi urimeligt og derfor beder jeg jer stemme for forslag 7 f. 

Henrik Bøgh Vinther, 031 Randers: Jeg og min forening ved 
godt, at det er svært at tage livtag med vores adfærd. Det er ikke 
nemt og jeg ved godt, at Antwerpen er en stor flyvning, som alle 
gerne vil vinde og som mange har et særligt forhold til. Vi er godt 

Dieter Nicolaisen, 207 Tinglev

Hans J. Thomsen, 074 Vejgaard

Peter Pedersen, 086 Bangsbo

Henrik Bøgh Vinther, 031 Randers
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klar over, at det er svært at tage livtag med adfærden. Det er ikke 
nogen nem ting. Antwerpen er en stor og unik flyvning, og alle 
folk vil gerne vinde den og mange har et godt forhold og specielt 
forhold til Antwerpen, som mange duefolk besøger for at hente duer 
m.v. Vi føler, at tiden er inde til en ny destination. Og hvorfor? Jo, 
vi synes, at vi de senere år har døjet med udsættelser, flytning af 
duer og sågar er duerne blevet kørt helt hjem derfra. Ved en flyt-
ning af stationen Antwerpen har der været tale om at flytte duerne 
fra Vest til Øst. Antwerpen er faktisk lidt hård ved os i Midtjylland 
og i de nordlige sektioner. Nu har Christian Hansen jo lige nævnt 
vand foran. Det gælder jo også for os, at vores duer kommer ud over 
vand, ligesom i resten af Region Nord. Vi foreslår i stedet Liege. Ki-
lometermæssigt er det det samme og vi tror, at det vil være en ka-
non station at prøve. Den ligger stadig sydvestligt og samtidig lig-
ger den, så den giver alle regioner mulighed for at stemple en lands-
vinder. I tilfælde af udsættelse, så ligger Giessen inden for fornuftig 
afstand og det giver en fleksibilitet for om nødvendigt at flytte du-
erne dertil. Det blev en lang tale, men vi håber at vi sammen kan 
vise, at vi godt tør prøve noget nyt. Stem på Liege. Tak for ordet. 

Michael Th. Larsen, 227 Koldinghus: Ja nu skal jeg lige have 
den efter Henriks bibelskole. Ja, det sat i systemet. Vi foreslår gan-
ske simpelt at bytte om på Hovedbestyrelsens forslag i ugerne 22 
og 23, så det er helt kosmetisk. Hannover er godt og vel 30 km. 
kortere og bør derfor flyves først. Vi skal have den rigtige gradu-
ering af afstandene opad fra starten af sæsonen.

Niels Johansen, Hovedbestyrelsen: Jeg vil godt knytte kom-
mentarer til de forslag, der er kommet omkring marathonflyvnin-
gerne. Vi må sige, at vi i Hovedbestyrelsen er en lille smule forun-
drede over, at tre flyvninger, som et relativt lille antal medlemmer 
flyver har givet anledning til så mange ændringsforslag. Vi har 
konsekvent holdt fast i det oplæg vi er kommet med omkring ma-
rathonflyvningerne på forslaget til kapflyvningsplanen og den lig-
ner nogenlunde den vi har haft i den kapflyvningsplan vi har flø-
jet efter de seneste år, dog med en ombytning af München og Rou-

en. Der er forslag om, at vi skal starte i uge 26. Det vil vi på det 
kraftigste advare imod, fordi grundlaget for succes på 3 marathon-
flyvninger er, at vi får en rigtig god opstart og at vi ikke presser 
noget igennem alt for tidligt. Får vi en dårlig start på den første 
marathonflyvning, så går det 100% sikkert også ud over de næste 
marathonflyvninger, for så er duerne ikke til stede. Derfor vil jeg 
i meget skarpt anbefale jer at holde fast i start i uge 27. Så var der 
forslag om, at vi skulle have Karlsruhe som en marathonflyvning, 
men den station er jo blot en ordinær langflyvning for Region Syd 
og Region Øst, så selvom vi gør den orange og kalder den kapflyv-
ningskode 91, så bliver det jo aldrig en nationalflyvning. Den er 
simpelthen ikke lang nok. Så var der ønske om at flyve Freiburg, 
eller lave München om til Freiburg. Det er lidt ligesom at sige, at 
vejret altid var bedre i gamle dage. Vi fløj Freiburg i 2016 og 2018 
samt 2 gange i 2020. Hjemkomstprocenten var i gennemsnit 38% 
i flyvetiden. De seneste 4 år fra München har hjemkomstprocen-
ten være 46%, så det er altså ikke bare at flytte til Freiburg og så 
skal det nok gå alt sammen. Når vi har valgt at om i rækkefølgen 
på Rouen og München , så skyldes det, at Antwerpen og Rouen er 
fra samme retning og i samme weekend og hvis vejr- og vindfor-
hold driller, så gør det det på begge flyvninger. Der har været en 
del kritik af at Rouen var verdens mest uretfærdige flyvning, men 
den er altså de sidste 4 år vundet på både den længste og den kor-
teste distance og der er også vundet på Fyn og i Vestjylland, så den 
kan altså vindes uanset hvor i landet man bor.

Alle har og skal have mulighed for at komme til fadet og derfor 
holder vi fast i en så vifteformet flyveplan for marathonflyvnin-
gerne som muligt og foreslår Rouen, Baden Baden og München. 
Vi vil gerne undgå at komme i karambolage med Alperne og det 
er der risiko for, hvis vi skal længere østpå end München. Vi vur-
derer, at præmierne er spredt godt ud, og sådan skal det blive ved 
med at være.

Henrik Larsen, 128 Sæby og Sektion 53: Jamen, jeg vil give 
Niels så evigt ret. Det er vigtigt, at vi kommer godt fra start på de 
her marathonflyvninger, så vi kan få duerne godt hjem og vi kan 
få dem sendt afsted igen. Uge 26 er ikke for tidligt for os at have 
duerne klar til at flyve med. Det at starte i uge 26 gør, at vi har mu-
ligheden for at bruge duerne igen. Der er 3 uger mellem flyvnin-
gerne. Jeg vil godt trække vores forslag om Karlsruhe i uge 32. Vi 
skal ikke være egoistiske, men vi er nødt til at have 3 uger mellem 
flyvningerne. Det er vigtigt for os, så vi kan forberede vores duer, 
så de kan få tilpas hvile til at komme med på de her flyvninger, så 
jeg fastholder de andre to forslag. Tak.

Herefter igangsatte dirigenten afstemningen om kapflyvnings-
planen:
Uge 21: Hovedbestyrelsens forslag til kapflyvningsplan blev ved-
taget med den undtagelse, at Region Nord skal flyve Rendsburg 
Uge 22: Hovedbestyrelsens forslag til kapflyvningsplan blev ved-
taget med den undtagelse, at Region Syd skal flyve Hannover. 
Uge 23: Hovedbestyrelsens forslag til kapflyvningsplan blev ved-
taget med den undtagelse, at Region Syd skal flyve Hildesheim.
Uge 24: Hovedbestyrelsens forslag til kapflyvningsplan blev ved-
taget for så vidt angår sprintflyvningerne.  Herudover blev det ved-

Niels Johansen, 
Hovedbestyrelsen
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taget, at Region Syd tillige skal flyve ungeflyvning fra Lüneburg. 
Det blev vedtaget, at Region Syd og Region Øst’s langflyvning bli-
ver fra Warburg.
Uge 25: Hovedbestyrelsens forslag til kapflyvningsplan blev ved-
taget for så vidt angår mellemdistanceflyvninger og sportsflyvnin-
ger.  Herudover blev det vedtaget, at Region Syd tillige skal flyve 
ungeflyvning fra Syke.
Uge 26: Hovedbestyrelsens forslag til kapflyvningsplan blev ved-
taget for Region Nord og Region Syd, men Region Øst skal flyve 
Halstenbek.
Uge 27: Hovedbestyrelsens forslag til kapflyvningsplan blev ved-
taget.
Uge 28: Hovedbestyrelsens forslag til kapflyvningsplan blev ved-
taget.
Uge 29: Hovedbestyrelsens forslag til kapflyvningsplan blev ved-
taget.
Uge 30: Hovedbestyrelsens forslag til kapflyvningsplan blev ved-
taget. 

Der var indsigelser fra Henrik Bøgh Vinther fra 031 Randers 
omkring afstemningen ved håndsoprækning omkring Liege og der 
blev foretaget en fornyet afstemning, med bordformændene som 
stemmetællere. Resultatet af afstemningen var: 68 stemmer for 
Liege, 88 for Antwerpen og 3 blanke stemmer. Det bliver Antwer-
pen, der er langflyvningen i uge 30.
Uge 31: Hovedbestyrelsens forslag til kapflyvningsplan blev ved-
taget.
Uge 32: Hovedbestyrelsens forslag til kapflyvningsplan blev ved-
taget.

8. Slipformer 
Dirigenten indledte punktet omkring slipformer med at oplyse, at 
punkt 8 a skal suppleres med punkt 8 g omkring særskilt slip for 
Sektion 31 og dermed udgår punkt 8 g.

Herefter indledtes talerne til dagsordenpunktet omkring slip-
former.

Hans Jørn Thomsen, 074 Vejgaard: I 074 var vi faktisk glade 
for den kapflyvningsplan vi havde på langflyvningerne sidste år. 
Her startede vi med to flyvninger på 550 km. Nu har man så valgt, 

at vi skal have Bad Hersfeld i stedet for. Det er jo præcis 100 km., 
der er blevet lagt på flyvningen. Det synes vi bestemt ikke om. Det 
er nok vejen frem, at vi skal have gennemgående flyvninger frem-
over, men vi vil gerne, at Bad Hersfeld slippes som regionsslip. Det 
må kunne lade sig gøre.

Frank Juul Nielsen, Sektion 63: Ja, også nordfra har vi et lille 
ønske og det vises her bagved mig. 

I 025 Hjørring er vi en af landets største foreninger og vi er også 
geografisk store. Vi er 90% af sektionens medlemmer og vi har et 
ønske om at Sektion 63 og Sektion 54’s duer slippes særskilt men 
samlet, på sprint- og ungeflyvningerne. Der er for få duer med på 
sprintflyvningerne og det er kun ca. halvdelen af vores medlemmer, 
der ønsker at sende duer på disse flyvninger, eftersom det er grup-
peslip. Vores forslag er opstået, da vi nu skal have gruppeslip, som 
vi også havde for 20 år siden, hvor vi gik fra regionsslip til gruppe-
slip. Det I kan se på tavlen er ruten for et medlem, som har haft 
GPS-ring på. Her er duerne sluppet med gruppeslip og det medlem 
der er tale om er ikke en dårlig flyver, men det er heller ikke en top-
due. Det jeg viser jer fortæller, at det ikke bare er noget snak når vi 
siger, at duen flyver i en tosset regning hjem fra grænsen. Vi vil ger-

Frank Juul, 025 Hjørring Jan N. Petersen, 117 Hornslet Peter F. Jacobsen, 019 Brædstrup
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ne have vores duer ud sammen med Sektion 54, som vi til daglig 
har et rigtig godt samarbejde med på sektionsflyvninger og også 
når vi flyver fra Aabenrå. Bornholm får deres egne flyvninger, Fyn 
får deres egne flyvninger og vi vil gerne have lov til det her. Det ta-
ger ikke noget fra nogen som helst og det er kun for, at vi kan få 
flere duer med. Jeg vil håbe, at det kan gå igennem. Tak.

Christian Hansen, 023 Aalborg: Ja, vi har igen indsendt et for-
slag om regionsslip på sprintflyvninger gældende for Region Nord. 
Vi mener klart, at det giver de bedste flyvninger i stedet for grup-
peflyvninger, hvor duerne kommer rigtig fint hjem, men i klum-
per. Typisk får et medlem 10 duer af gangen. Duerne bliver slet 
ikke spredt ud og det skal vi have dem til at blive. Vi får meget bed-
re duer og sjovere og mere fair flyvninger, så stem på det.

Jan N. Petersen, 117 Hornslet: Ja, han sagde jo lige nøjagtig det 
som det er. Duerne bliver ikke spredt ud og med regionsslip og hele 
trækket ligger op midt i. Den due der bliver vist har været på afveje, 
for de fleste duer flyver op igennem Ikast og til Viborg og den direk-
te vej til Hjørring, så I har ikke noget at klage over. Jeg forstår ikke, at 
man stadig vil have regionsslip på det bredeste sted i Danmark. Tak.

Peter Jacobsen, 019 Brædstrup: Jeg synes, at man skal kigge på 
så brede slip som muligt. Alt det med at lave mindre slip giver mu-
ligheder for at få pakket forkert. Store slip og regionsslip, tak. 

Herefter introducerede dirigenten de forestående afstemninger 
og gjorde opmærksom på, at flere af forslagene er modstridende.

Formanden gør opmærksom på, at de ekstra vedtagne ungeflyv-
ninger blot indgår der hvor de passer ind.
8a. Hovedbestyrelsen foreslår gruppeslip på sprintflyvningerne 
og ungeflyvningerne i ugerne 21, 24, 26, 28, 30 og 32.

Forslaget suppleres med forslag 8 g og vi stemmer samlet om dette.
Forslaget blev sat til afstemning og vedtaget ved håndsopræk-

ning.
8b. Hovedbestyrelsen foreslår regionsslip på mellemdistanceflyv-
ningerne og mellemdistanceflyvningerne (sport) i ugerne 22, 23, 
25, 27, 29 og 31. 

Der blev fundet flertal ved afstemning ved håndsoprækning og 
forslaget er vedtaget.
8c. Hovedbestyrelsen foreslår regionsslip på ungeflyvningerne i 
ugerne 27, 29 og 31. 

Forslaget blev vedtaget ved afstemning gennemført som hånds-
oprækning.
8d. Hovedbestyrelsen foreslår regionsslip på langflyvningerne i 
uge 24 og 25. 

Forslaget blev vedtaget ved håndsoprækning
8e. Hovedbestyrelsen foreslår landsslip på langflyvningerne i uge 
26, 28, 30 og 32.

Der blev stemt og forslaget blev vedtaget. 
8f. Hovedbestyrelsen foreslår landsslip (morgenslip lørdag) på 
marathonflyvninger i uge 27, 30 og 32. 

Forslaget blev vedtaget i forbindelse med afstemning gennem-
ført ved håndsoporækning.
8g. Hovedbestyrelsen foreslår særskilt slip for Sektion 31 gælden-
de for sprintflyvningerne og ungeflyvningerne i uge 21, 24, 26, 28, 
30 og 32. 

Forslaget bortfalder, idet det er behandlet under punkt 8 a og 
vedtaget.
8h. DAN 074 Vejgaard foreslår, at langflyvningen i uge 26 slippes 
som regionsslip gældende for alle regioner. 

Forslaget bortfalder, idet vi allerede har vedtager punkt 8 e.
8i. DAN 117 Hornslet foreslår gruppeslip på mellemdistanceflyv-
ningerne, mellemdistanceflyvningerne sport samt ungeflyvnin-
gerne i ugerne 22, 23, 25, 27, 29 og 31 gældende for Region Nord. 

Forslaget bortfalder, idet vi allerede har vedtaget hvordan disse 
flyvninger skal slippes.
8j. DAN 015 Bornholm foreslår særskilt slip for Sektion 13 gæl-
dende for sprintflyvningerne og ungeflyvningerne i uge 21, 24, 26, 
28, 30 og 32. 

Forslaget kommer ikke til afstemning, idet forslagsstiller ikke 
har argumenteret for forslaget, idet de ikke er tilstede.
8k. DAN 025 Hjørring foreslår, at Sektion 54 og Sektion 63’s duer 
slippes særskilt, men samlet på sprint- og ungeflyvningerne i uger-
ne 21, 24, 26, 28, 30 og 32.

Forslaget bortfalder, idet vi allerede har vedtaget, hvordan disse 
flyvninger skal slippes
8l. DAN 023 Aalborg foreslår regionsslip på sprint- og ungeflyv-
ningerne i ugerne 21, 24, 26, 28, 30 og 32 gældende for Region 
Nord.

Forslaget bortfalder, idet vi allerede har vedtaget hvordan disse 
flyvninger skal slippes.

9. Konkurrenceområder 
9a. DAN 033 Køge foreslår, at sektionsgrænsen mellem Sektion 
11 og Sektion 22 ændres.
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Formanden bad om ordet og kunne oplyse følgende til informa-
tion for forsamlingen. Jeg kan oplyse, at Hovedbestyrelsen natur-
ligvis har været i kontakt med de to sektioner, dvs. Sektion11 og 
Sektion 22 og begge sektioner oplyser, at de ikke støtter op om for-
slaget.

Jakob Villum Nielsen, 033 Køge: Jeg vil godt lige kort redegø-
re for baggrunden for hvorfor vi har lavet det her forslag om æn-
dring af sektionsgrænsen. Situationen i Køge Brevdueforening er 
den, at vi er 7 aktive medlemmer. 2 medlemmer nærmer sig 80 år, 
der er 3 der er alvorligt syge og 2 der hellere vil lavet noget andet 
end at flyve med brevduer. Det gør, at vi er 3 medlemmer tilbage, 
så indenfor en overskuelig periode vil vi ikke være nok til at drive 
en forening, med det arbejde der skal gøres og derfor har vi snak-
ket om og er blevet enige om, at vi bør fusionere med en anden 
forening. Vi kommer løbende i Haslev og indleverer duer og der-
for har det været naturligt for os at tale med dem. Grænsen vi fore-
slår er kommunegrænsen mellem Køge og Solrød og derfor synes 
vi at det giver mening.

Mogens Hald Pedersen, Sektion 11: Ja, det er første gang jeg står 
som repræsentant for Sektion 11. Jeg overtog formandsposten fra 
Jørn Boklund for 1 år sigen. En af de første henvendelser jeg fik var 
fra Sektion 12, som ville forberede os på, at vi måske snart skulle 
sammenlægge sektioner frem for at lave grænseændringer. Jeg af-
viste på det tidspunkt at gå ind i sagen og sagde, at vi måtte afvente 
hvordan og hvorledes vi kom igennem sæsonen. Det er jo gået også 
godt for både Sektion 11 og 12. Vi har en tidligere træningssam-
menslutning, som vi kaldte Klub 10, men den er overtaget af Sek-
tion 11. Vi har kun 6 foreninger tilbage i Sektion 11. Så fik jeg en 
henvendelse fra Sektion 12, som spurgte hvordan vi ville forholde 
os, hvis Køge begyndte at træne deres duer sammen med Sektion 
12, idet Køge mente, at duerne fløj ind mod København, når de træ-
nede med de andre 5 foreninger i deres egen sektion. Vi fik Køge 
med hos os, men efter sæsonen har vi så fået en henvendelse om, at 
de nu vil til Haslev og dermed være med i Sektion 22 og at man vil 
nedlægge Køge, idet der er for få medlemmer. Der er flere medlem-
mer i Køge, som har kortere køretid til såvel Rødovre som Brøndby 
i forhold til at køre til Haslev, så for os giver det ingen mening. De 
er velkomne i en forening i Sektion 11 og jeg håber, at I forstår vo-
res redegørelse for ikke at lave denne grænseændring.

Henning Hansen, 012 Nakskov: Jeg vil bare have lov at sige tak 

til vores formand for redegørelsen og som formanden for sektion 
11 har redegjort for, at er det fuldstændig håbløst at begynde at 
lave grænseændringer nu, hvis vi skal overleve som organisation. 
Som jeg ser det, så handler det om, at vi sætter os sammen og fin-
der nogle bæredygtige løsninger på, hvordan vores kommende 
sektioner skal se ud, hvis vi da i det hele taget skal have sektioner. 
Jeg kan slet ikke forestille mig, at jeg som bosat i Nakskov skal kon-
kurrere nærmere med København, end jeg gør i forvejen. Havde 
det været Vestsjælland og havde vi snakket om Korsør og Kalund-
borg og Holbæk, så havde det været noget fuldstændig andet, men 
at lave sådan en håbløs her og nu streg og flytte sektionsgrænser 
er alt alt for tidlig og det selvom det er synd for et par medlemmer 
i Køge. Det griber om sig, og vi får flere og flere af den slags for-
slag. Det duer ikke på det foreliggende grundlag. 

Peter Pedersen, Sektion 22: Somme tider kan man få flere ka-
sketter på. Jeg er også sektionsformand i Sektion 22 og vi har drøf-
tet forslaget til grænseændringer. Stemningen blandt hovedparten 
af medlemmerne og sektionens foreninger er, at vi ikke kan gå ind 
for, at Sektion 22 støtter forslaget om grænseændringen.

Jakob Villum Nielsen,  
033 Køge

Mogens Hald, 
Sektion 11 63
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Dirigenten:  Inden vi går over til afstemningen, så har vi fået en 
bemærkning i forhold til forretningsordenen angående afstemnin-
gen under slipformer punkt 8 a vedrørende vedtagelsen af grup-
peslip på sprintflyvningerne. Man mener, at dirigenten var for hur-
tige til at tælle. Det mener jeg altså ikke at han var. Jeg mener, at 
der var stort flertal for gruppeslip, så jeg afviser indsigelsen

Herefter igangsattes afstemning omkring punkt 9 a og efter 
håndsoprækning konstaterede dirigenten, at forslaget ikke blev 
vedtaget.
9b. DAN 017 Aarhus foreslår, at sektionsgrænsen mellem Sektion 
33 og 35 ændres.

Bjørn Weiglin, 017 Aarhus: Vi i Aarhus har jo fremsat det her 
forslag. Vi har nu fløjet i Sektion 35 i 3 sæsoner og vi har et rigtig 
godt kammeratskab medlemmerne imellem. Det  er galt er, at den 
sportslige værdi på flyvningerne for den nordlige del af sektionen 
desværre er ikke eksisterende. Vi har på tre sæsonen kun fået 2 
sektionsvindere, hvilket vi ikke finder tilfredsstillende. Pia nævn-
te i sin beretning, at en ny Sektion 36 vil få lov til at prøve en op-
deling i to områder her i 2025 og vi tænker at det kunne være en 
god idé for os også med beregningsområder i en nordlig og en syd-
lig del med Aarhus og Skanderborg som det nordlige område. Hvis 
det kunne blive sådan for os, så har vi valgt at trække forslaget og 
håber at DdB vil arbejde med det om ikke i år, så håber vi at DdB 
vil arbejde med nogle beregninger. Tak for ordet og forslaget er 
hermed trukket.

Formanden: Ja, jeg må sige, at her taler jeg uden mandat, for 
Jeg kan ikke konsultere min Hovedbestyrelse lige mens jeg står 
heroppe på talerstolen. Jeg synes det er en fornuftig tilgang, at 017 
trækker deres forslag og vi bliver nødt til lige at arbejde videre i 
Hovedbestyrelsen inden vi kan vurdere, om vi kan tilgodese Sek-
tion 35 på samme måde, som vi har til hensigt at hjælpe den even-
tuelle nye Sektion 36. Men du har jo sagt Bjørn, at hvis ikke det 

kunne blive i år, så kunne det måske blive næste år, så det håber 
jeg at I er med på, og det tager vi ind i Hovedbestyrelsen og finder 
nogle løsninger på, som ikke har indflydelse på andre.

Dirigenten: Jeg skal høre om man er tilfreds med den forkla-
ring? Det er tilfældet 
9c. Hovedbestyrelsen foreslår, at Sektion 32 og Sektion 33 sam-
menlægges til sen ny samlet Sektion 36.

Formanden: Man kan sige, at den her foreslåede sammenlæg-
ning af Sektion 32 og Sektion 33 har været under overvejelse i læn-
gere tid. Jeg kan i hvert tilfælde gå tilbage til de indlæg, som vi har 
haft her fra talerstolen tidligere år og siden den nye Sektion 35 blev 
en realitet, der har vi haft øje for, at Sektion 33 kun bestod af en 
enkelt forening og at det er en udfordring for sammenhængskraf-
ten og måden som det fungerer på i resten af landet. Jeg er rigtig 
glad for at kunne fortælle, at vi fra de to sektioner har hørt, at de 
kan være med på ideen om en fælles ny sektion, under forudsæt-
ning af, at de får lov til at prøve det her af, som jeg redegjorde for 
i beretningen. Vi skal evaluere efter sæsonen, og derfor vil jeg an-
befale, at forsamlingen her bakker op om hovedbestyrelsens for-
slag til en ny samlet sønderjysk sektion.

Den nye Sektion 36 blev vedtaget.

10. Mesterskaber 
10a. Hovedbestyrelsen foreslår, at placeringspoint udregnes efter 
følgende formel: Placering i sektionen * 1.000 divideret med an-
tallet af medsendte duer i sektionen fratrukket medlemmets egne 
medsendte duer. Såfremt der i en sektion kun er medsendt duer 
fra ét medlem, så fastsættes divisoren til 1. 

Jørn Boklund, Hovedbestyrelsen: Forslaget er kommet til på 
baggrund af, at vi har lavet nogle beregninger på DM Lang, hvor 
man har mulighed for at booste sine egne resultater og påvirke sine 
placeringspoint ved at sende mange duer. Man skal blot have sin 

Jørn Boklund, 
Hovedbestyrelsen

Bjørn Weiglin, 
017 Aarhus
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første due hjem, det er lige meget om resten. Det er vores vurde-
ring, at egne duer ikke skal kunne påvirke resultaterne. 

Dieter Nicolaisen, 207 Tinglev:  Opfordrer til, at der ikke sker 
en ændring bl.a. med henvisning til, at det også kommer til at på-
virke beregningen af ES-duerne. Han opfordrer forsamlingen til 
at stemme imod forslaget.

Henrik Larsen, Sektion 53 og 128 Sæby: Tak for beregninger-
ne til Jørn Boklund. Det virker som om, at der er en heksejagt på 
dem der har mange duer. Vi er nødt til at tænke på økonomien og 
vurderer ikke, at man skal straffes for at sende mange duer. Kan 
ikke støtte forslaget og anbefaler, at der stemmes imod.

Jørn Boklund, Hovedbestyrelsen: Jeg gør opmærksom på, at 
forslaget omkring ES-duer er trukket. Til Henrik Larsen, hvis dem 
der sender mange duer holder op med det, så betyder det, at det 
er korrekt, at der har været noget om snakken

Forslaget blev nedstemt ved håndsoprækning og vi fortsætter 
med det samme, som vi havde sidste år.
10b. Hovedbestyrelsen foreslår, at sektionspoint udregnes efter 
følgende formel: Hastighed i sektionen * 1.000 divideret med sek-
tionsvinderens hastighed. 

Forslaget blev vedtaget ved håndsoprækning.
10c. Hovedbestyrelsen foreslår, at DM-Sport (KfK90 og KfK93) 
ændres til følgende: Laveste opnåede placeringspoint sammenlagt 
på 5 af 6 sportsflyvninger og på 5 af 6 langflyvninger. Første sports-
due på hver flyvning medregnes. 

Forslaget blev vedtaget ved håndsoprækning.
10d. Hovedbestyrelsen foreslår, at DM-Marathon (KfK91 og 
KfK93) ændres til følgende: Laveste opnåede placeringspoint sam-
menlagt på 6 af de i alt 7 flyvninger (3 marathonflyvninger og 4 
langflyvninger) med landsslip. Medlemmets første due på hver 
flyvning medregnes. 

Forslaget blev vedtaget ved håndsoprækning.

10e. Hovedbestyrelsen foreslår, at DM-Lang Åben (KfK93) æn-
dres til følgende: Laveste opnåede placeringspoint sammenlagt på 
5 af de 6 langflyvninger. Forslaget blev vedtaget ved håndsopræk-
ning.

Forslaget blev vedtaget ved håndsoprækning.
10f. Hovedbestyrelsen foreslår, at DM-Mellem Åben (KfK94) æn-
dres til følgende: Laveste opnåede placeringspoint sammenlagt på 
de 6 mellemdistanceflyvninger. Medlemmets første due på hver 
flyvning medregnes. 

Forslaget blev vedtaget ved håndsoprækning.
10g. Hovedbestyrelsen foreslår, at DM-Unger Åben (KfK92) æn-
dres til følgende: Laveste opnåede placeringspoint sammenlagt på 
6 af de 7 ungeflyvninger. Medlemmets første due på hver flyvning 
medregnes. 

Forslaget blev vedtaget ved håndsoprækning. 
10h. Hovedbestyrelsen foreslår, at Super-Cup (KfK91 og KfK93) 
ændres til følgende: Laveste opnåede placeringspoint sammenlagt 
på alle marathonflyvninger og langflyvninger. Medlemmets første 
sportsdue på hver flyvning medregnes. 

Forslaget blev vedtaget ved håndsoprækning.
10i. DAN 128 Sæby foreslår, at langdistancemesterskab sport i sek-
tionerne udgår og erstattes af langflyvermesterskab sport i grup-
perne og opgøres på gruppepoint i stedet for sektionspoint. 

Henrik Larsen, 128 Sæby: Forslaget er identisk og præcis det 
samme, som Jan Steen Hansen foreslog på vegne af Hovedbesty-
relsen sidste år. Det er et gammelt forslag, vi tager op igen. Der er 
en fejl i forslaget. Vi ønsker både et sektionsmesterskab og et grup-
pemesterskab.

Niels Johansen, Hovedbestyrelsen: Vi støtter ikke op om flere 
mesterskabet.

Forslaget blev ikke vedtaget ved afstemning ved håndsopræk-
ning.
10j. DAN 128 Sæby foreslår at langdistancemesterskab åben i sek-
tionerne udgår og erstattes af langflyvermesterskab åben i grup-
perne og opgøres på gruppepoint i stedet for sektionspoint. 

Forslaget blev ikke vedtaget ved afstemning ved håndsopræk-
ning.
10k. DAN 114 Asnæs foreslå, at DM Ungemesterskab åben udgår 
og erstattes af et Regionsmesterskab for unger for hver af de 3 re-
gioner. Regionsmesterskabet opgøres på højest opnåede pointsum 
på samtlige ungeflyvninger og med fratræk af 2 flyvninger.

DAN 114 har netop trukket forslaget.
Hans Jørn Thomsen, 074 Vejgaard: I Region Syd har man fået 

2 ekstra ungeflyvninger, mens de andre regioner har 7 ungeflyv-
ninger. Hvordan kan vi have forskellige antal flyvninger i et me-
sterskab, der skal opgøres for hele landet. 

Jørn Boklund, Hovedbestyrelsen: Det er klart, at vi ikke kan 
have en sådan forskel. Derfor kan de to flyvninger, som Region 
Syd har fået ekstra ikke tælle med i Danmarksmesterskabet.

Dieter Nicolaisen, 207 Tinglev: Det går jo ikke at ændre tin-
gene på bagkant. Det vi har besluttet er, at det er 6 flyvninger, der 
tæller med.

Jørn Boklund, Hovedbestyrelsen: Vi skal se tilbage på hvad vi 

Jan Steen, 
028 Vestjyden
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har behandlet og besluttet og det er 6 ud af 7 flyvninger. Dermed 
tæller de to ekstra flyvninger for Region Syd ikke med.

Dieter Nicolaisen, 207 Tinglev: Fint med 6 ud af 7, men hvilke 
7 skal tælle. Hvis ikke, så er det manipulation og forsamlingen har 
sovet.

11. ES-duer 
Hovedbestyrelsen foreslår, at formel for opgørelse af alle es-due-
konkurrencer ændres til placeringspoint. Placeringspoint opgøres 
således: placering i sektion min 1 x 1.000 divideret med antallet af 
afsendt duer i sektionen minus egne afsendte duer. Såfremt der i 
en sektion kun er medsendt duer fra ét medlem, så fastsættes di-
visoren til 1.

Hovedbestyrelsen har trukket forslaget og det behandles ikke.

12. Fastlæggelse af kontingent
Formanden oplyser, at Hovedbestyrelsen foreslår uforandret kon-
tingent. Ingen indvendinger mod dette.

13. Dispensationer 
13.1 Jakob Villum Nielsen, Cypresvej 7, 4600 Køge, DAN 033 
Køge søger om dispensation til at flyve i Sektion 22 i forbindelse 
med foreningsskift til DAN 100 Haslev. Slaget er beliggende i Sek-
tion 11. 

Pia West Christensen, Hovedbestyrelsen: Vi har netop haft af-
stemningen omkring sektionsgrænseændring for Køge og vi er in-
formeret om, at andre foreninger i nuværende Sektion 11 har ud-
trykt, at de gerne optager Køges medlemmer.

Vi har ikke specifikt hørt de to sektioner om de kan bakke op 
om dispensationen.

Peter Pedersen, Sektion 22: Jeg har ikke hørt indvendinger mod 
optagelsen af Jakob, som bor tæt på sektionsgrænsen, men det lig-
ger på vippen.

Henning Hansen, 012 Nakskov: Dansk brevduesport handler 
om geografi. Der er 135-140 km. mellem os og Villums dueslag, 
hvis han får en dispensation. Det er en glidebane at søge op og ned 
som det nu passer bedst. Jeg skal igen anbefale kraftigt at stemme 
imod dispensationen.

Jakob Villum Nielsen, 033 Køge: Jeg ligger ca. 200 meter fra 
grænsen og derfor virker det naturligt. Der er andre dispensatio-
ner på helt op til 20 km., som jeg går ud fra skal trækkes tilbage, 
hvis jeg ikke kan få en dispensation.

Jan Qvortrup, næstformand: Ja, og jeg vil selvfølgelig give Hen-
ning Hansen ret. Det kræver et kæmpe arbejde at ændre sådanne 
ting. Det er synd for Jacob, men det nytter ikke noget at ændre på 
sektionsgrænser for enkeltpersoner. Der bør måske kigges på dis-
pensationer generelt. Vi bør stoppe det med dispensationer, ellers 
kommer vi til at kigge på det her konstant for at gøre alle medlem-
mer tilfredse. Jeg anbefaler, at der stemmes nej. 

Jørn Boklund, Hovedbestyrelsen: Jeg sidder med alt kortma-
terialet i Hovedbestyrelsen og jeg har set på Jakobs beliggenhed. 
Jakob bor 500 meter fra grænsen. Jeg vil give Jakob ret i, at når der 
er medlemmer i Jylland, der bor 22 km. fra grænsen, så er det for-
kert. Det bør ændres og det må Hovedbestyrelsen se på for det kan 
ikke være meningen med dispensationer der ligger så langt inde i 
en anden sektion.

Der blev foretaget en afstemning blandt repræsentanterne ved 
håndsoprækning og dispensationen blev ikke imødekommet.
13.2 Maher Yousuf Asaad, Carolinevej Skjellerup 1, 9500 Hobro, 
DAN 127 Westend søger om dispensation til at flyve i Sektion 52. 
Slaget er beliggende i Sektion 54.

Pia West Christensen, Hovedbestyrelsen: Der er tale om en vi-
dereførelse af en 1 årig dispensation, som blev givet sidste år, men 
jeg antager, at foreningen har en kommentar.

Bjarne Straszek, 127 Westend: Medlemmet skal først køre til 
Rold Skov og herefter køre 50 km. til nærmeste forening, så det 
anbefales, at han får forlænget sin dispensation.

Repræsentantskabet bakkede op om dispensationsansøgningen.

14. Eksklusion 
Ebbe Holm, tidligere DAN 046 Horsens er iht. DdBs love § 31, stk. 
2 ekskluderet af De danske Brevdueforeninger den 14. august 2024 
og meddelt, at eksklusionen er gældende i 5 år. Medlemmet er eks-
kluderet bl.a. med udgangspunkt i DdBs love § 20, stk. 7 og har 
gjort indsigelser. Medlemmet har ønsket, at eksklusionen forlæg-
ges repræsentantskabsmødet. Medlemmet har taleret under punk-
tet.

Dirigenten gav ordet til Ebbe Holm og præciserer, at kun Ebbe 
Holm og Hovedbestyrelsen kan få ordet under punktet.

Ebbe Holm: Tak for ordet, det skal I da have og jeg skal være 
den første til at beklage, at vi skal igennem den her meget bekla-
gelige ’ikke-sag’, som alene er rejst af Hovedbestyrelsen, bare fordi 
de vil og ikke fordi de kan, men kun fordi de vil. Vi starter forfra. 

Bjarne Straszek, 
127 Westend
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Mit navn er Ebbe Holm og måske er der nogen i salen der ikke rig-
tig kan finde ud af det, men jeg vil være behjælpelig så godt som 
jeg nu kan. Lad os nu se på hvad der er op og ned i denne her sag. 
Midt i august modtager jeg et brev fra Hovedbestyrelsen, hvor de 
ekskluderer mig med øjeblikkelig virkning med henvisning til jeg 
har deltaget i flyvninger i IG West, endda med duer, som jeg også 
har deltaget med i DdB-regi. De konstaterer dog, at også Susanne 
har fløjet med duer i IG West, men det anerkender Hovedbesty-
relsen ikke, at det ikke er mig, men Susanne Holm.

Jeg skal ekskluderes for at flyve med duer i brevdueregi. Det sy-
nes jeg er mærkeligt. Fakta er, at jeg har fløjet med duer i DdB-re-
gi og Susanne har fløjet med duer i IG West-regi, Hvordan kan en 
due først flyve hos mig og herefter hos Susanne. Det er simpelt. 
Susanne har erhvervet duer af mig midt i sæsonen. Ifølge regle-
mentet er der ikke noget, der forbyder mig at forære eller sælge 
duer midt i en sæson. Jeg har spurgt om hvad det er for en regel, 
de mener jeg har overtrådt og jeg har ikke fået svar. Jeg venter sta-
dig. I min optik er HBs største problem er, at de ikke anerkender 
Susannes ret til at flyve med duer. Hovedbestyrelsen har ingen be-
føjelser til at bestemme hvem der flyver duer. Det er derfor jeg me-
ner, at det her ikke er en sag og at det alene er fordi, at Hovedbe-
styrelsen simpelthen må have gradbøjet deres beføjelser som be-
styrelse samt fremkommet med konklusioner, som ligger uden for 
deres beføjelser og udenfor reglementet. Jeg gentager. Der findes 
ingen regler i DdB, som er blevet brudt ved at gøre som jeg har 
gjort og i min optik, så har Hovedbestyrelsen ingen ret til at frem-
komme med deres konklusion om at ekskludere mig som medlem 
af DdB. Hovedbestyrelsen kan ikke bestemme hvornår og til hvem 
jeg sælger og forærer duer. Det må jeg gøre på et hvilket som helst 
tidspunkt. Hovedbestyrelsen har heller noget bevis for, at jeg har 
deltaget i flyvninger i IG West, for det er kun Susanne, der har gjort 
det. Men altså, så må vi så omvendt sige, at det der så undrer mig 
mest, det er egentlig hvad Hovedbestyrelsen vil opnå i det her. Der 
er ikke sket noget regelbrud. Der er ingen, der har mistet noget og 
ingen har vundet noget, så hvad foregår der egentlig? De eneste 
der har mistet noget er mine duer, som er blevet frarøvet deres 
hårdt tilkæmpede placeringer i kapflyvninger i DdB-regi. Jeg har 
forespurgt Hovedbestyrelsen tilbage i 2023 om hvilke regler jeg 
skulle iagttage for at kunne kapflyve i den tyske forening, men Ho-
vedbestyrelsen er stadigvæk ikke fremkommet med noget svar om 
hvad jeg skal tage højde for. Jeg kan så fortælle jer, at duerne som 
jeg har fløjet med i 2023, de opfyldte akkurat de samme regler, som 
når I flyver i DdB-regi. Der er styr på det hele. Duerne er vaccine-
ret og vi ved, hvilke duer de kommer sammen med i kurvene i det 
tyske forbund. Der er ikke noget problem og det samme er fore-
gået i 2024. De sidder kun i kurve med danske duer. Tak for ordet.  

Jørn Boklund, Hovedbestyrelsen: Ja, jeg vil gerne ridse op hvor-
dan Hovedbestyrelsen ser på hele den her sag. Der er to ting, som 
jeg særligt vil trække frem. Det ene er internt i De danske Brev-
dueforeninger og det andet er eksterne forhold. Ebbe Holm har 
ved flere lejligheder overtrådt DdB’s regler ved at deltage i flyvnin-
ger i flyveklubben IG West, Neubrandenburg. Første gang var i 
2020 hvor Ebbe sammen med Jan Rasmussen deltog i flere flyv-

ninger uden tilladelse fra DdB. Ved den lejlighed idømte Hoved-
bestyrelsen de to en bøde på kr. 1000 hver.

I 2023 var Ebbe Holm indkaldt til et møde med HB hvor det blev 
gjort klart, at yderligere deltagelse på disse flyvninger medførte kon-
sekvenser for Ebbe Holm. I DdB’s love §20 stk. 7 står der: Medlem-
mer af DdB kan deltage på de af repræsentantskabsmødet vedtagne 
kapflyvninger til egen slagadresse. I tillæg til dette kan medlem-
merne deltage på de af sektionsklubberne og lokalforeningerne ar-
rangerede kapflyvninger ligeledes til egen slagadresse. Sektions-
klubberne og lokalforeningerne skal senest den 15. marts indsende 
kapflyvningsplanerne til godkendelse af Hovedbestyrelsen. I regle-
mentet for 2024 står der i §2 stk. 1: Indenfor samme sæson må en 
due kun deltage i kapflyvning fra et kodenummer/slag. Denne be-
stemmelse er gældende for alle forbund der er medlem af FCI.

I 2024 er denne bestemmelse overtrådt, idet duerne med ring-
numrene 046-22-0377, 046-21-0279 og 028-22-0196 alle har del-
taget på sektions- og DdB- flyvninger for Ebbe Holm og senere 
deltaget på flyvninger i IG West for Susanne Holm.

Lidt om IG WEST. IG WEST er en flyveklub der hører hjemme 
i Neubrandenburg i det tidligere DDR. IG West er ikke medlem af 
det tyske brevdueforbund og dermed heller ikke medlem under 
FCI. Det tyske forbund betegner flyveklubben som en ”piratklub” 
der ikke er underlagt de love og flyvereglementer der er gældende 
i det tyske brevdueforbund. Det konstateres at Ebbe Holm groft 
har overtrådt både DdB’s love og DdB’s reglement i 2024. Indmel-
delsen af Susanne Holm i IG West må alene betegnes som en kon-
struktion for at omgå DdB’s love, i juridiske sprog betegnet som 
”stråmandsvirksomhed”. I dyresundhedsloven er der en række be-
stemmelser der vedrører brevduer og aktiviteter med brevduer. 
Brevduer henhører ikke under ”fjerkræ” men under ”andre fugle 
i fangenskab”. I EU-forordning 2020/688 artikel 3 stk. 35 er brev-

Ebbe Holm
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duer defineret som: »brevdue«: due, der transporteres eller er be-
stemt til at blive transporteret fra sit dueslag til en anden medlems-
stat for at blive sluppet fri, så den kan flyve tilbage til oprindelses-
medlemsstaten. Der er her tale om to regelsæt for duer. Den ene 
regelsæt vedrører duer der transporteres fra et EU-land til et an-
det til en ”sportsbegivenhed”. For brevduers vedkommende defi-
neres ”sportsbegivenhed” som en transport af duer der når de når 
bestemmelsesstedet slippes løs for at flyve hjem til oprindelsessla-
get. Ved en sådan begivenhed skal duerne ledsages af en sund-
hedsattest der godtgør at de er vaccineret mod Paramyxovirus med 
en godkendt vaccine, underskrevet af en autoriseret dyrlæge. Des-
uden skal transporten ledsages af en såkaldt egen-erklæring. For 
DdB’s vedkommende udgøres denne egen-erklæring af de fra for-
eningsprogrammet udskrevne deltagerlister. Når der transporteres 
duer fra et EU-land til et andet for at indlevere dem til en kapflyv-
ning er der så tale om en ”sportsbegivenhed”? Nej det er der ikke, 
indlevering af duer til en kapflyvning er defineret som ”en samling 
af duer”. Her gælder der andre regler. Når duer bringes til ”en sam-
ling” er det reglerne i EU-forordning 2020/688 der er gældende her 
specielt artikel 59 og artikel 71. Det betyder at duerne skal ledsages 
af et dyresundhedscertifikat udstedt af en embedsdyrlæge i Dan-
mark fra Fødevarestyrelsen. Dette sundhedscertifikat er også kendt 
som et Traces-dokument. Ved udstedelse af et Traces-dokument 
anmeldes transporten automatisk til Fødevarestyrelsen. Disse reg-
ler er de sammen når man afsender og indleverer duer til ”one-loft 
races”. Det kan konstateres ved en kontakt til Fødevarestyrelsen at 
der ikke har været anmeldt flytning af duer til Traces-systemet af 
hverken Ebbe Holm eller Susanne Holm i 2024. Det må derfor kon-
stateres at Dyresundhedsloven ikke er overholdt ved deltagelsen i 
IG West kapflyvninger. På anbefaling af det tyske brevdueforbund 
vil DdB skriftligt rette henvendelse til IG West for at gøre opmærk-
som på at DdB fremadrettet vil anmelde deltagelsen i IG West flyv-
ninger med danske duer der ikke overholder reglerne i Dyresund-
hedsloven. Anmeldelsen vil i givet fald ske både til Fødevarestyrel-
sen og de tyske veterinære myndigheder.

Ebbe Holm: Det bliver ikke langt det her. Det bliver utrolig kort. 
Det er rigtigt at Jan Rasmussen og jeg fik en bøde af Hovedbesty-
relsen for at deltage med duer i IG West tilbage i 2020 tror jeg. Jeg 
kan ikke huske det, det er lang tid siden. Den bøde vi fik var sim-
pelthen for ikke at overholde vaccinationsreglerne. Det vil sige, at 
vi fik bøden, fordi vi ikke havde styr på, hvilke duer der var sam-
men med vores duer og det var det vi fik en bøde for. At Hoved-
bestyrelsen er modstander af, at vi kan deltage i de her slags flyv-
ninger, det er en helt anden snak. Der er ikke noget i reglementet, 
der tilsiger, at vi ikke må det, og det er rigtigt, at der blev vedtaget 
en regel sidste år, hvor de fik mulighed for at stoppe det i eget regi, 
men jeg må bare forholde mig til, at jeg har foræret nogle duer til 
Susanne. Der er ikke noget sted i reglementet der fortæller mig, at 
jeg ikke må det og længere er den egentlig ikke. Hvad Susanne hun 
gør med hendes duer og flyver og hvor kan jeg ikke gøre noget ved 
Det har ikke noget med mig at gøre. Det er spil mellem Susanne 
og IG West og hvis IG West er tilfredse med den dokumentation, 

der er fremkommet, så er det ok. Ja, bevares, vi har det her traces-
system og det skal vi selvfølgelig tage højde for fremadrettet og vil 
vi gøre. Der bliver ikke nogen forskel på at deltage i DdB-flyvnin-
ger og IG West-flyvninger. Det er jo de samme regler vi skal over-
holde og der er ikke noget at komme efter. Tak.

Pia West Christensen, formand: Jeg kan ganske kort på vegne 
af Hovedbestyrelsen meddele, at jeg forventer at dirigenten sætter 
den her indsigelse fra Ebbe Holm under afstemning og jeg kan op-
lyse jer om, at Hovedbestyrelsen anser det her for at være en til-
lidsafstemning og det betyder, at hvis Ebbe Holm får ret i, at han 
ikke skal ekskluderes, så betragter vi det som mistillid til Hoved-
bestyrelsen.

Dirigenten: Inden vi går over til afstemning om eksklusion, så 
er der lige nogle enkelte bemærkninger. Det har været vendt med 
DdBs advokat Tage Kragbak hvordan han vurderer, at afstemnin-
gen skal foregå og jeg citerer her hvad han har skrevet og vurde-
ret. Jeg vurderer, at det sikreste er, at lade repræsentantskabsmø-
dets behandling af Hovedbestyrelsens eksklusion af et medlem ske 
under anvendelse af et krav om 3/4 stemmeflertal af de afgivne 
stemmer. I den situation her med et personspørgsmål, så anven-
der vi naturligvis hemmelig og skriftlig afstemning. 

Resultatet af den skriftlige afstemning blev, at 139 stemte for eks-
klusion. Mindst 109 skulle stemme for eksklusionen og derfor be-
tragtes Ebbe Holm som ekskluderet af DdB i de kommende 5 år.

15. Valg af hovedbestyrelse 
15a. Valg af landsformand 
På valg er Pia West Christensen, DAN 031 Randers. 

Pia West Christensen var villige til genvalg og blev genvalgt uden 
modkandidater
15b. Valg af 1 hovedbestyrelsesmedlem i Region Øst 
På valg er Jørn Boklund, DAN 071 Rødovre – modtager ikke gen-
valg. 

Niels Larsen, 148 Hedehusene bragte formand for Sektion 12, 
Jens Holm Fife, 222 Sjælsø i forslag. Han gør et virkelig godt styk-
ke arbejde og Niels Larsen udtrykte håb om opbakning.

Jens Holm Fife blev valgt uden modkandidater. 
15c. Valg af 1 hovedbestyrelsesmedlem i Region Syd 
På valg er Lars F. Hansen, DAN 111 Vejen – modtager ikke genvalg. 

Der var ingen kandidater, der meldte sig villige til at modtage 
valg.

Henrik Bøgh Vinther, 031 Randers anbefalede, at Peter Jacob-
sen, DAN 019 indtrådte i Hovedbestyrelsen, idet han er suppleant.

Peter Jacobsen indtræder i Hovedbestyrelsen for 1 år.
15d. Valg af 1 hovedbestyrelsesmedlem i Region Nord 

På valg er Søren Andersen, DAN 086 Bangsbo. Søren Andersen 
var villig til genvalg og blev genvalgt uden modkandidater.
15e. Valg af suppleant til suppleant til hovedbestyrelsen 

På valg er Jørn Hedensted, DAN 055 Vejle – modtager ikke gen-
valg. 

Klaus Nissen, 070 Aabenraa blev foreslået fra salen og valgt uden 
modkandidater.
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16. Valg af løsladerudvalg 
16a. 1 medlem for Region Øst 

Formanden foreslog genvalg af Peter Pedersen, 100 Haslev. Pe-
ter Pedersen blev valgt som løslader for Region Øst uden modkan-
didater.
16b. 1 medlem for Region Syd 

Formanden foreslog genvalg af Flemming Boisen, 111 Vejen. 
Flemming Boisen blev valgt som løslader for Region Syd uden 
modkandidater.
16c. 1 medlem for Region Nord 

Formanden foreslog genvalg af Henrik Larsen, 128 Sæby. Hen-
rik Larsen blev valgt som løslader for Region Nord uden modkan-
didater.

17. Valg af revisor 
På valg er Niels Bech Nygaard, DAN 113 Frijsenborg 

Formanden foreslog genvalg af Niels Bech Nygaard, som er vil-
lig til genvalg.

Jan Steen Hansen, 028 Vestjyden foreslog Michael Th. Larsen, 
227 Koldinghus som ny revisor. 

Afstemningsresultatet af den skriftlige afstemning var:
43 stemmer til Niels Bech Nygaard og 93 stemmer til Michael 

Th. Larsen. Michael Th. Larsen er ny revisor.

18. Valg af revisorsuppleant 
På valg er Jesper Dresler, DAN 098 Isefjord

Formanden foreslog genvalg af Jesper Dresler, som er villig til 
genvalg. Han blev genvalgt uden modkandidater.

 

Herefter takkede dirigenten for god ro og orden under mødet og 
gav ordet til formanden for afslutning af mødet. 

Pia West Christensen takkede på vegne af Hovedbestyrelsen og 
sig selv repræsentanterne for et godt og langt møde, hvor der blev 
truffet gode beslutninger, som der nu skal arbejdes videre med. 
Pia takkede herefter de afgående hovedbestyrelsesmedlemmer Lars 
F. Hansen og Jørn Boklund for deres store indsats i Hovedbesty-
relsen og for et godt og givende samarbejde. Hun bød tillige vel-
kommen til Jens Holm Fife og Peter Jacobsen, som indtræder i 
Hovedbestyrelsen. Hun takkede også for den flotte gestus med til-
delingen af DdBs guldnål.

Til slut rejste alle sig og udråbte et trefoldigt leve for De danske 
Brevdueforeninger. ◆

Peter F. Jacobsen, nyvalgt til Hovedbestyrelsen Klaus Nissen, 070 Aabenraa, nyvalgt bestyrelsessuppleant
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Landsudstillingen 2025

AF JAN QVORTRUP

Så var der endelig duer med i Bræd-
strup. 129 af slagsen udstillet i 10 klas-
ser.

Det var en stor fornøjelse at se dom-
merne Mogens & Bjarne samt deres 
hjælpere

Peter & Niels arbejde. En STOR tak 
til jer for indsatsen.

Vi håber, at der kan komme endnu 
flere duer på næste landsudstilling 
måske i november 2025.

Et stort tillykke til vinderne og en 
stor tak til alle sponsorer.

 På vegne af landsdommerklubben 
vil jeg gerne endnu engang takke alle 
jer, der har skænket unger til tombo-
laen og til alle jer, der har købt lod-
der samt jer, der har siddet og solgt 
dem.

Til vinderne af ungerne held og 
lykke med dem i fremtiden. ◆

Vindere på udstillingen:
Kl 1. 1 præmie er 164-22-0248 på 93.75 Søren Brøbech 164 Østdjurs.
Kl 2. 1 præmie er 117-22-0258 på 94,00 Poul Christensen 117 Hornslet.
Kl 2. 2 præmie er 055-22-1148 på 93.50 Bente & Steen 055 Vejle.
Kl 3. 1 præmie er 070-23-4157 på 95.00 S.E.Jeppesen 070 Åbenrå. (Grandprix)
Kl 4. 1 præmie er 070-23-4105 på 94.50 S.E.Jeppesen 070 Åbenrå. (Grandprix)
Kl 5. 1 præmie er 070-24-0206 på 93.50 S.E.Jeppesen 070 Åbenrå.
Kl 6. 1 præmie er 055-24-0099 på 94.50 Niels Hansen 055 Vejle.
Kl 6. 2 præmie er 074-24-0315 på 94.25 Karl Christensen 074 Vejgård.
Kl 7. 1 præmie er 901-24-2201 på 93.75 T.N.Racing 220 Odense.
Kl 7. 2 præmie er 901-24-2207 på 93.50 T.N.Racing 220 Odense.
Kl 8. 1 præmie er 000-24-2228 på 94.50 West & Vinther 031 Randers.
Kl 8. 2 præmie er 111-24-0554 på 94.25 T.N.Racing 220 Odense.
Kl 9. 1 præmie er 070-24-0006 på 94.00 Torben Juhl 070 Åbenrå.
Kl 10. 1 præmie er 070-22-2383 på 94.00 S.E.Jeppesen 070 Åbenrå.

Vinder af Holdkonkurrencen:
Dan 070 Åbenrå
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I forbindelse med repræsentantskabsmødet i Brædstrup blev Pia 
West Christensen, DdBs landsformand, tildelt guldnålen. Hæde-
ren blev overrakt af vort æresmedlem, Erik Rasmussen.

Jan Qvortrup, DdBs næstformand, sagde om hædersbevisnin-
gen:

Vi har noget, vi skal fejre, og vi skal have overrakt, og det er til 
vores formand Pia. Selvom Pia sidder med i Hovedbestyrelsen, og 
du sikkert gør det mange år endnu, så er det sådan, at Hovedbesty-
relsen har besluttet, at vi gerne vil overrække dig DdBs guldnål. Det 
gør vi for det arbejde du laver, og jeg tror, at I alle sammen ved, at 
Pia laver et stort stykke arbejde. Jeg kan ikke nævne en person, der 
i alle de år jeg har været på en arbejdsplads, min egen, som er så 
engageret en person, som Pia er. Alt skal ikke være lyserødt, og det 
er på godt og ondt. Det er ikke altid, vi er enige i bestyrelsen, men 
det er kun godt for demokratiet, og vi bliver næsten altid enige, men 
det der er godt er, at vi har en formand, der lige meget hvad der sker 
i vores organisation, altid kæmper for os alle sammen. Jeg er næ-
sten rørt, men når det er sagt, så er det jo utroligt, at vi har en sport, 
som ind imellem er i store udfordringer med fx Fødevarestyrelsen 
og medlemsnedgang, og alligevel bliver du ved med at have en op-
timisme og tro på, at vi skal blive ved med at flyve med brevduer. 
Guldnålen skal overrækkes af æresmedlem Erik Rasmussen, og jeg 
beder jer alle rejse jer og give Pia en applaus. ◆

Landsformanden modtager 
De danske Brevdueforeningers Guldnål
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Min hverdag 
med duerne

AF TINE BENDIXEN

Så er de første unger sat i ungeslaget. Jeg 
har taget en unge fra hver rede sammen 
med hunnerne. Hannen får lov til at have 
en unge selv i reden i 3-4 dage. Inden de 
også kommer ind til ungeslaget til hunner-
ne. Ungerne er 16-20 dage når de sættes på 
gulvet i ungeslaget og alle hunner hjælper 
hinanden med at made dem.

Alle duer unge og gamle får start+ iblan-
det Intestinal top, Respi top, ølgær og vita-
miner i denne periode.

Denne tid er ud over når vi flyver, en af 
de ting jeg holder mest af. Ungerne lærer 
at omgås mig, jeg sidder med dem i slaget, 
masser af hygge. De lærer at komme når jeg 
fløjter, kommer i kurv og lærer at drikke.

Når de har været i ungeslaget en uges tid 
bliver alle dryppet mod utøj. Så snart un-
gerne kan klare sig selv skilles hanner og 
hunner ad, dette er meget vigtigt i forhold 
til fældningen senere i sæsonen.

De kommer ud så snart de er klar til det, 
og vejret tillader det. Det er ikke så vigtigt 
her hvor langt de flyver, men mere at lære 
at komme ud og ind og lære slaget og om-
givelserne at kende 100%.
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Sidst i februar går vi fra startfoderet over 
på Gerry+ for at få dem ned i vægt og i gang 
med at flyve rigtigt.

Det er vigtigt at de begynder at flyve højt 
og trække væk fra slaget. I starten en lille 
halv time, det øges gradvist dag for dag ind-
til at de selvstændigt trækker væk en times 
tid. Først her er de klar til at begynde træ-
ningen.

Jeg er overbevist om at jo før vi kommer 
i gang med træningen jo bedre, så omkring 
10. april begynder vi at træne dem.

Træningen i starten er små ture 3-5 km 
hvor de lærer at komme hjem og hurtigt 
ind. Dette kræver at de ved der altid er mas-
ser af hygge indenfor når de kommer hjem.

Når dette er på plads øges afstanden grad-
vist, jeg tænker vi trænede dem 30 gange 
inden sæsonstart sidste år - ud til 120 km.

Når sæsonen starter trænes de 2 gange om 
ugen og de er med på kap flyvning hver week-
end. Ungerne flyver på Gerry+ stadig iblan-
det Intestinal top, Respi top og vitaminer ud 
til 300 km. Ved hårde flyvninger og svære 
træninger tilføres lidt energi+ efter behov.

Sidste år var første år duerne var sat i sy-
stem sådan rigtigt. Jeg startede med 40 un-
ger og havde 33 da sæsonen sluttede - alle 
havde fløjet hele programmet. ◆

28.02.2025 – Godkendelse af korrektur til Ringlisten

15.03.2025 – Sektionernes ønsker til flyveplan indsendes til DdB

15.03.2025 – Opdatering af abonnementer på SMS, TauRIS og SIM-kort

15.03.2025 – Indberetning af navneændringer og indsendelse af opmålinger

31.03.2025 – Sidste dag for revaccination af duer

01.04.2025 – Information til DdB om hvem der er løslader i sektionerne

DdB aktiviteter i den kommende tid
01.02.2025 – DdBs Repræsentantskabsmøde

12.04.2025 – Brevduedag Region Nord

13.04.2025 – Brevduedag Region Syd

21.04.2025 – Brevduedag Region Øst

Vigtige deadlines i den kommende tid
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Stemningsbilleder fra  
Repræsentantskabsweekenden
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